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Vedlegg protokoll årsmøte BAP 2022 til sak 8 1 

BÆRUMS VERK OG LOMMEDALEN PARTIAVDELING  2 

Forslag 1 - Snødeponering på bjerkejordet må opphøre 3 

Å deponere snø på et jorde ved skolen hvor vannavrenningen følger bekken urenset ned i 4 

Lomma må opphøre. BK har gitt seg selv dispensasjon på tross av negative uttalelser fra 5 

Statsforvalter. 6 

Bærum Arbeiderparti vil: 7 

• At snødeponering på Bjerkejordet i Lommedalen må opphører etter vintersesongen 8 

2020‐21.  9 

• Bærum Kommune må finne nytt miljøvennlig deponiområdet som også ligger 10 

nærmere der hvor snøen hentes fra. 11 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 12 

Innstilling vedtatt  13 

Forslag 2 - Reduserte priser på kollektivtransport  14 

Flere må reise med buss og bane. Betydelig lavere pris samtidig som bompenger nå økes vil 15 

kunne medføre langt flere kollektivreisende. 16 

Bærum Arbeiderparti vil:  17 

• at flere skal tas buss og bane/tog. Ruter må derfor reduserer prisene på 18 

kollektivtransport med 30% 19 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 20 

Innstilling vedtatt  21 

Forslag 3 - 1 sone i Asker og Bærum  22 

Bærum AP vil at flere skal tas buss og bane/tog og vil derfor at hele Bærum og Asker skal 23 

være 1 sone. 24 

Bærum Arbeiderparti vil:  25 

• At flere må reise med buss og bane. 1 sone i Bærum og Asker vil gi lavere pris og 26 

gjøre det enklere for reisende. På tvers av kommunene. 27 
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Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 28 

Innstilling vedtatt   29 
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SANDVIKA OG OMEGN PARTIAVDELING  30 

 31 

Forslag 4 - Psykisk helse og rus – voksne  32 

Det har vært mye fokus på barns og unges psykiske helse under pandemien. Dette er gledelig 33 

og ikke minst er det viktig! Men, hvordan står det egentlig til med den voksne delen av 34 

befolkningen som sliter med psykiske lidelser og/eller rusutfordringer, og har kommunen 35 

tilstrekkelig kapasitet og tilbud til å ivareta de menneskene som sliter?  36 

Flere kommuner rapporterer om en stor økning av henvendelser under pandemien- hele 27% 37 

for voksne befolkningen. Dette kommer fram av rapporten «Kartlegging av kommunalt 38 

psykisk helse- og rusarbeid 2021», gjort av SINTEF for Helsedirektoratet. I tillegg vet vi at 39 

pandemien har ført til at det kommunale tilbudet til mange brukere av rus- og psykiske 40 

helsetjenester i perioder har vært redusert eller har endret karakter. For eksempel har det i 41 

perioder med høyt smittetrykk vært gjennomført samtaler på telefon eller video. En studie 42 

publisert i Tidsskrift for Norsk psykologforening viser til at «…redusert tilgjengelighet til 43 

behandling har blitt en belastning for personer med psykiske vansker og/eller rusproblemer. 44 

Det knyttes til stressreaksjoner, angst, depresjon, ensomhet, selvmordstanker og somatiske 45 

smerter hos brukerne.» 46 

Bærum Arbeiderpartiet vil: 47 

• at det gjennomføres en brukerundersøkelse blant brukerne av tjenester innenfor 48 

psykisk helse og rus 49 

• at tilbudet til voksne med psykisk lidelser og/eller rusutfordringer i Bærum, styrkes 50 

Styrets innstilling: Vedtas 51 

Innstilling vedtatt 52 

 53 

Forslag 5 - Leksehjelp på skolen 54 

Lekser er i dag en viktig del av utdanningen i Norge. Det gir mulighet for repetisjon og 55 

forberedelser som er en viktig del av læringen. Samtidig kan lekser være et forstørrelsesglass 56 

på ulikhet og forskjeller, om leksene i hovedsak gjøres hjemme. Ressurssterke foreldre følger i 57 

større grad opp leksejobbing, kan ofte bidra med hjelp om det trengs og kjøpe private tjenester 58 

for leksehjelp.  59 

https://psykologtidsskriftet.no/vitenskapelig-artikkel/2020/11/covid-19-reaksjoner-hos-brukere-av-behandlingstilbud-psykiske-vansker
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Arbeiderpartiet ønsker en ny velferdsreform med leksehjelp på skolen som tilbyr betydelig mer 60 

oppfølging og veiledning. Dette sikrer både at de som trenger hjelpen mest faktisk får det, og 61 

at man motvirker et voksende privat marked. I en slik ordning må man vurdere hvordan 62 

studenter eller elever fra høyere klassetrinn kan bidra.  63 

 64 

Bærum Arbeiderparti vil: 65 

• Gjennomføre en velferdsreform som gjør leksehjelp på skolen obligatorisk å tilby alle 66 

elever i grunnskolen. 67 

• Styrke leksehjelpsordningen betydelig, og vurdere hvordan eldre elever og studenter 68 

kan bidra. 69 

• Vurdere andre virkemidler som kan sikre mer lik tilgang på hjelp med lekser og som 70 

kan motvirke et økende privat marked. 71 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 72 

Innstilling vedtatt  73 

 74 

Forslag 6 - Bedre finansieringsmodell til spesialpedagogisk tilbud 75 

Flere i Bærumsskolen peker på økende bemanningsutfordringer. En god utdannelse er 76 

avhengig av nok lærere. For elever med spesialpedagogiske behov er dette mer sant enn for 77 

andre, men finansieringsordningene for å gi disse elevene et best mulig tilbud er mangelfull. 78 

Skolene opplever en situasjon hvor å oppdage eller ta imot en elev med spesialpedagogisk 79 

behov ikke utløser noen form for ekstra midler før neste skoleår, og hvor midlene da utløst 80 

ikke er store nok til å dekke inn bemanningsbehovet. I ytterste konsekvens må skolen bruke 81 

av generelle bemannings midler. 82 

 83 

Bærum Arbeiderparti vil: 84 

• Innføre et fond hvor skoler kan søke om ekstra midler for tiltak og bemanning når de 85 

oppdager eller tar imot elever med spesialpedagogisk behov midt i skoleåret 86 

• At kommunen undersøke bemanningsutfordringene skolene har for å levere best mulig 87 

spesialundervisning og se på tilskuddsordninger for å avlaste disse.  88 

Styrets innstilling: vedtas  89 

Innstilling vedtatt 90 
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 91 

Forslag 7 - Innsamling av juletrær 92 

Oslo kommune har tilbud om kommunal innsamling av juletrær like over nyttår. I Bærum er 93 

det overlatt til private å bli kvitt juletrærne. Man kan levere gratis på Isi. Noen av vellene 94 

organiserer hver vår innsamling av hageavfall inklusiv buskas o.l. I så fall kan juletrærne 95 

vente til april/mai, finansiert av kontingenten til vellet. I år tilbød en ungdomsskoleklasse å 96 

hente gamle juletrær rett etter julefeiringen, mot en godtgjøring som skal bidra til å finansiere 97 

den tradisjonelle turen til Polen med fokus på Europas historie. 98 

 99 

Bærum Arbeiderparti vil: 100 

• At Kommunestyregruppa skal jobbe for at innsamling av naturlige juletrær - (ikke 101 

syntetiske) – kan skje i kommunal regi/med støtte av kommunen. 102 

 Styrets innstilling: vedtas 103 

Innstilling vedtatt 104 

 105 

Forslag 8 - Oksenøya Bruk for rekreasjon og fritid 106 

I dag ligger Oksenøya Bruk som en stille krok av Fornebu. Oksenøya bruk er et særegent 107 

område på Fornebu, som inneholder en del av Bærums historie. Området er en grønn lunge, 108 

på det stadig mer utbygde Fornebulandet. Dette området burde fortsette å beholde sin 109 

særegenhet, og imøtekomme innbyggernes ønske om å være et område for rekreasjon og 110 

fritid. 111 

Bærum Arbeiderparti vil: 112 

• sikre Oksenøya Bruk, Fornebus mest særegne og natur integrerte område, som område 113 

for rekreasjon og fritid. 114 

• At Bærum Kommune skal se på muligheten for å kjøpe opp noen av de tomme 115 

lokalene på Oksenøya Bruk for å brukes til kulturformål 116 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 117 

Innstilling vedtatt  118 
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Forslag 9 - Forsering av Tårnet Senter 119 

Bærum Arbeiderparti ser med bekymring på kommunens forslag om å utsette ferdigstillelse 120 

av Tårnet Senter til 2027.  121 

Tårnet Senter skal blant annet omfatte flerbrukshall, bibliotek og andre kontorfunksjoner, der 122 

det også inngår møteplasser/lokaler til ulike formål. Dessuten skal Tårnet ungdomsskole være 123 

tilgjengelig som lokalt samfunnshus/lokal møteplass for frivilligheten, kultur og idrett.  124 

Det er et stort behov for flere møteplasser på Fornebu, Tårnet Senter vil være med å dekke 125 

dette behovet. 126 

Bærum Arbeiderparti vil: 127 

• At Bærum kommunen skal forsere ferdigstilling av Tårnet senter på Fornebu. 128 

• At det snarest må etableres midlertidige lokaler til idrett, bibliotek og andre 129 

kulturfunksjoner, der det også inngår møteplasser/lokaler til ulike formål. 130 

•  At kommunen må se på flere mulige områder for å dekke behovet for permanente 131 

kulturfunksjoner på Fornebu. 132 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 133 

Innstilling vedtatt  134 

 135 

Forslag 10 - Krav om anstendig arbeidsforhold for skjenkebevilgning 136 

Flere kommuner har de siste årene vedtatt å stille krav om å følge allmenngjort tariff for 137 

skjenkebevillingen, sterkt støttet av Fellesforbundet og andre fagforeninger. Statsforvalteren i 138 

Agder konkluderte i februar 2021 med at denne typen vedtak er ulovlig under argumentasjon 139 

at de ikke oppfyller saklighetskravet i alkoholloven om å begrense tilgjengelighet og 140 

skadevirkninger av alkohol.  141 

Arbeiderpartiet må stå på arbeidernes og lokaldemokratiets side. En anstendig arbeidsgiver er 142 

en ansvarlig arbeidsgiver som i større grad kan stoles på til å forvalte ansvaret en 143 

skjenkebevilling er. Vi må gi kommunen og lokaldemokratiet de verktøy de trenger til å rydde 144 

opp i eget uteliv og ta kampen mot sosial dumping.  145 

 146 

Bærum Arbeiderparti vil: 147 

• At storting og regjering stadfester at anstendige arbeidsforhold er gyldig krav å stille 148 

for skjenkebevilling 149 

Styrets innstilling: vedtas 150 
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Oversendt redaksjonskomiteen 151 

 152 

Forslag 11 - Bedre fagutdanning for voksne som har falt fra og 153 

minoritetsspråklige  154 

Noe av det viktigste man kan ha for å garantere en god integrering er en arbeidsplass. 155 

Samtidig er det nesten umulig å finne godt arbeid uten kompetanse. Derfor blir de viktigste 156 

integreringstiltakene gjennomføring av utdannelse og introduksjon til arbeidslivet. 157 

 I region Nordfjord i Sogn og Fjordane har de siden 2013 benyttet en annen modell for 158 

fagutdanning i voksen alder enn andre steder i landet, kjent som Gloppen-modellen. Nesten ¾ 159 

av deltakere har så langt fått fagbrev eller autorisasjon for fagutdanning. Dette er høyere enn 160 

fullføringsgraden på yrkesfag i videregående skole. En av suksessfaktorene i modellen er at 161 

det blir inngått avtale om praksisplass (som er en del av utdanninga de tre første årene) og 162 

lærlingplass allerede fra eleven starter 1.skoledag. Løpet er individuelt tilpasset, og det er tett 163 

oppfølging fra lærer og saksbehandler i NAV/Flyktningtjenesten. Det er også gode erfaringer 164 

med tilegning av norskkunnskaper gjennom praksis.  165 

 Bærum kommune og Viken fylke burde hente inspirasjon fra Gloppen-modellen og 166 

skape et bedre fagutdanningsprogram for voksne.  167 

 168 

Bærum Arbeiderparti vil: 169 

• At det blir introdusert en fagutdanningsmodel i Bærum og Viken inspirert av Gloppen-170 

modellen. 171 

• At i den nye fagutdanningsmodellen skal det inngås avtale om praksisplass fra første 172 

skoledag, og at praksis skal være en fast del av utdanninga de tre første årene.  173 

• At det blir inngått avtale om lærlingplass fra første skoledag for alle deltakere. 174 

• At løpet blir individuelt tilpasset gjennom tett samarbeid mellom lærer og ansvarlig 175 

saksbehandler i NAV/Flyktningtjenesten.  176 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 177 

Innstilling vedtatt  178 

  179 
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Forslag 12 - Styrk bedriftsdemokratiet!  180 

I oktober 2021 presenterte Fafo en undersøkelse om arbeidstakeres innflytelse og 181 

medbestemmelsesrett. Rapporten løfter frem at i flere bransjer er de avtale-pålagte delene av 182 

trepartssamarbeidet under press, i privat sektor har andelen som jobber i bedrift med 183 

tariffavtale falt nesten 10%.  184 

Det er en stor forskjell mellom lovpålagte ordninger, som verneombud, og 185 

avtalefestede ordninger. Rundt 30% av tillitsvalgte i privat sektor svarer at de ikke har 186 

formelle møter med leder. 25% av tillitsvalgte i bedrifter som har vært igjennom en større 187 

omorganisering de siste 2 årene sier at de ikke har vært involvert og 20% av de som har vært 188 

involvert mener at de ikke har hatt innflytelse. I større bedrifter og konserner rapporterer 189 

tillitsvalgte at de har mindre innflytelse fordi de ikke er med i foraene hvor beslutninger 190 

faktisk fattes. Det pekes på at innholdet og innflytelsen til parts foraene forsvinner og flyttes 191 

over til ledelse og styrer, her viser Fafo til tall om fallende ansatterepresentasjon i akkurat 192 

disse organene.   193 

Arbeiderpartiet må alltid kjempe for arbeidstakers rett til bestemmelse over egen 194 

arbeidshverdag. Det er når arbeidstaker og arbeidsgiver er likeverdige partnere at den norske 195 

modellen funker og dermed skaper det beste nærings-  og arbeidslivet for fremtiden. 196 

 197 

Bærum Arbeiderparti vil:   198 

• At organisasjonsgraden må opp, spesielt i privat sektor.  199 

• At ansatte skal være representert i alle organ som påvirker deres arbeidshverdag, også 200 

i konsern/bedriftsledelse der det er relevant.  201 

• At franchisevirksomheter eller bedriftsgrupper bør regnes som konsern i loven. 202 

• At aksjelovens §6-4 og Allmennaksjelovens §6-4 om representasjon i styret ved 203 

fravær av bedriftsforsamling styrkes. Ledd (1) og Ledd (2) endres fra at et flertall av 204 

ansatte i bedrifter med 20/50 eller flere ansatte kan kreve representasjon, til at 205 

representasjon vil være pålagt, og Ledd (3) om bedrifter med flere enn 200 ansatte 206 

endres fra dagens minstegrense om 3 styremedlemmer eller 2 styremedlemmer og 2 207 

observatører til minst 40%.  208 

• At pålagt ansatterepresentasjon i bedriftsforsamlingen økes fra 33% til minst 40%.  209 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen  210 

Innstilling vedtatt  211 
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Forslag 13 - Videreutvikle vår rettferdige skattepolitikk 212 

Etter 8 år med borgerlig regjering har ny regjering begynt arbeide med og snu skattesystemet 213 

tilbake til å være mer omfordelende. SSB har nylig vist at de aller rikeste i Norge betaler en 214 

lavere andel av sin inntekt i skatt enn gjennomsnittet. De som har mest i Norge har normalt 215 

andre former for inntekt enn vanlige folk, de må derfor beskattes på andre måter. Dette åpner 216 

også for å gi skatte- og avgiftslettelse til resten av folket. 217 

 218 

Bærum Arbeiderparti vil: 219 

• Gjennomgå fritaksmodellen med mål om å sikre at inntekt fra kapital beskattes på lik 220 

linje som annen inntekt.  221 

• Innføre en grunnrenteskatt på oppdrettsnæringen, inspirert av skatten på olje og 222 

vannkraft. Inntekten skal deles mellom stat og kommune. 223 

• Redusere avgiftstrykket. 224 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen  225 

Innstilling vedtatt  226 

 227 

Forslag 14 - Utredning av kjernekraft i Norge 228 

 229 

Strømkrisen har gjort det klart at for å gjennomføre det grønne skiftet må energiproduksjonen 230 

økes i hele Europa. I Norge krever det både oppgraderinger på eksisterende produksjon og 231 

nye løsninger. Uten utbygging vil Norge kunne stå overfor et alvorlig kraftunderskudd 232 

allerede i 2028, ifølge NVE. Kjernekraft har fordelen av å være regulerbar energikilde, som 233 

vannkraft, uten å være væravhengig. Ca. 20% av energiproduksjon i USA og ca. 70% av 234 

energiproduksjonen i Frankrike kommer fra kjernekraft, uten hendelser siden henholdsvis 235 

1979 og 1980. Muligheten for trygg kjernekraftproduksjon i Norge burde utredes.  236 

 237 

Bærum Arbeiderparti vil: 238 

• At mulighetene for kjernekraft i Norge og sikkerhetsrisiko av slik produksjon 239 

utredes.   240 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 241 

Innstilling vedtatt  242 



 
 

10 
 

Forslag 15 - Sorgmelding 243 

Sorg i dag ikke en sykemeldingsgrunn i seg selv, og det gir ikke rett på sykepenger. Fastleger 244 

som ser det nødvendig å sykemelde på grunn av sorg må i dag benytte kategorier innenfor 245 

psykiatrisk diagnostikk hvis det skal gi rett på permisjon og sykepenger. Sorg er en naturlig 246 

reaksjon når du mister noen ikke en sykdom, men kan gi lignende symptomer.  247 

Derfor har flere av våre naboland innført en permisjonsordning for sorg. I Danmark, Sverige, 248 

Finland og Frankrike finnes en slik ordning i dag. De gir rett på sorgpermisjon til foreldre som 249 

opplever dødsfall blant barn opp til 18 år.   250 

I Norge får ikke far permisjon i det hele tatt. Han får to ukers sykmelding. Mor får seks uker 251 

ved barnedød. Du må sykmeldes for å sørge hvis du mister et barn. Landsforening uventet 252 

barnedød (LUB) ønsker et bedre system som forstår at sorg går i bølger. Sorgen over å miste 253 

har ikke uketall, og det er hvert fall ikke over etter seks uker! Ved bruk av sorgpermisjon på 254 

riktig grunnlag vil det ikke gi økt kostnad for staten, fordi disse menneskene er allerede 255 

sykmeldte. 256 

Bærum Arbeiderparti vil: 257 

• At det gjennomføres en utredning om sorgpermisjon ved tap av barn 258 

Styrets innstilling: vedtas 259 

Innstilling vedtatt 260 

Forslag 16 - Kampen mot skatteflukt 261 

Hvert år taper staten minst 50 milliarder kroner i inntekter på grunn av penger flyttet 262 

til skatteparadiser, og den tapte skatteinntekten hvert år tilsvarer om lag 14 milliarder kroner. 263 

Dette kunne gitt gratis barnehage for alle. Det har vært forsøk på dialog i over 10 år, men 264 

problemet er bare blitt verre. Da må vi sette inn statlige grep for å forhindre denne 265 

pengeflukten. 266 

Bærum Arbeiderpartiet vil: 267 

• Styrke budsjettet til økokrim og finanstilsynet for og gi dem ekstra ressurser i kampen 268 

mot hvitvasking og pengeflukt. 269 
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• Innføre Skatteparadisavgift som treffer penger som blir sendt ut til land eller stater 270 

som er kjent som skatteparadiser. 271 

• Ha en storsatsing på internasjonalt samarbeid for mer utveksling av informasjon, økte 272 

internasjonale minstesatser, beskatning av multinasjonale selskaper og kamp mot 273 

skatteparadiser 274 

• Stille krav om ingen tilknytning til skatteparadiser ved offentlige anskaffelser 275 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 276 

Innstilling vedtatt  277 

 278 

Forslag 17 - Politisk styring over strøm 279 

Strømprisene har eksplodert de siste månedene. Dette har presset myndighetene til å 280 

øke bostøtten til de fattigste, redusere el-avgiften og innført en kompensasjonsordning inntil 281 

videre. Dette er nødvendig, men løser ikke problemene. 282 

Bærum Arbeiderparti vil: 283 

• Strømproduksjonen skal styres etter nasjonalt fastsatte politiske mål, og sikre 284 

konkurranseevnen til norsk næringsliv, og sikre velferd for folk flest. 285 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 286 

Innstilling vedtatt  287 

 288 

Forslag 18 - Styrkning av Samvirkeforetakene 289 

At flere samvirkeforetak, hvor arbeiderne eier og drifter sin egen bedrift eksisterer, er 290 

et gode i seg selv. Samvirkeforetak har 2-3 ganger lenger gjennomsnittlig levetid, og 291 

arbeidere foretrekker Samvirkeforetak framfor vanlige bedrifter som arbeidsplass ved flere 292 

internasjonale studier. For å øke antallet Samvirkeforetak må vi sette krav og skape insentiver. 293 

Insentivene vil gi svært lave nasjonale kostnader, da Samvirkeforetak per inngangen til 2022 294 

er på under 1% av antallet bedrifter. 295 

Bærum Arbeiderparti vil: 296 
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• Opprette et statlig investeringsfond, med hensikt om å sikre finansiering til 297 

opprettelsen av Samvirkeforetak. 298 

• Stille krav til Samvirkeforetakene om at 3% av overskuddet skal gå tilbake til 299 

investeringsfondet. 300 

• Stille krav til Samvirkeforetakene om at 5 av 6 ansatte er fullverdige medlemmer og 301 

dermed medeiere. 302 

• Insentivere til opprettelsen av samvirkeforetak gjennom blant annet, redusert eller 303 

fjernet selskapsskatt. 304 

• At samvirkestatus vektlegges ved offentlige innkjøp. 305 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 306 

Innstilling vedtatt  307 

 308 

Forslag 19 - Styrkning av leietakeres borett 309 

Stadig flere må leie med dagens boligmarked. Det er viktig at Arbeiderpartiet stiller 310 

opp for de i samfunnet som ikke kan komme seg inn på boligmarkedet. ALLE grupper i 311 

samfunnet har retten på et sted å bo, men i dag ligger maktbalansen langt i utleiers favør. 312 

Utleier kan nekte flere samlivsformer da de ikke dekkes av diskrimineringsloven, blant annet 313 

kollektiv som er en av de vanligste samlivsformene blant unge mennesker.  314 

Bærum Arbeiderparti vil: 315 

• Oppdatere lovverket til å sikre leietakeres rett til å bo ut hele kontraktsperioden, så 316 

lenge det ikke foreligger kontraktsbrudd fra leietakers side. 317 

• Oppdatere lovverket for å sikre at det ikke gjøres noen diskriminering basert på 318 

leietakernes sammensetning. 319 

• Utleier kan ikke stille større krav til leietaker enn det som allerede kan finnes i lover 320 

og borettslag- eller sameiets regler. 321 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 322 

Innstilling vedtatt  323 
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Forslag 20 - En styrket organiseringsgrad 324 

I 2021 så vi gjentatte hendelser av moderne fagforeningsknusing. Vi så det ved bl.a. Tess, 325 

Elkjøp og Power, som alle fjernet goder for fagforente ansatte, uten juridiske konsekvenser. 326 

Dette er en trussel mot den norske modellen. Arbeiderpartiet må legge til rette for at det å 327 

organisere og forstå arbeidslivet skal være lett og trygt, både økonomisk og juridisk. 328 

I tillegg har Høyres innføring av varsling, om noen slår deg opp i skattelistene ført til at 329 

arbeiderne ikke kan slå opp sjefen sin i skattelistene uten frykt for konsekvenser. Dette legger 330 

hindringer for likestilte lønnsforhandlinger. Under årets valgkamp ble LO nektet adgang til 331 

enkelte kjøpesentre. Da det offentlige rom er flyttet inn på privat eiendom er det viktig at den 332 

politiske tilstedeværelsen kan følge med. 333 

At fagforeningsfradraget nå blir doblet er riktig utvikling, men kostnaden kan fortsatt være 334 

avskrekkende for lavtlønnede. Full statlig kompensasjon for fagforeningskontingent over 335 

skatteseddelen vil sikre fagforeningenes inntekt, og sørge for at det ikke er en økonomisk 336 

byrde. 337 

Bærum Arbeiderparti vil: 338 

• Slå hardt ned på moderne fagforeningsknusing med et oppdatert lovverk. 339 

• Gi økt plass i skolen til fagforeningenes historie og læren om den norske modellen. 340 

• Gjeninnføre helt åpne skattelister, uten varsling om noen ser på din skatteliste. 341 

• Sikre politiske organisasjoners rett til politisk arbeid på kjøpesentre. 342 

• Innføre full statlig kompensasjon for fagforeningskontingent. 343 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 344 

Innstilling vedtatt  345 

 346 

Forslag 21 - Forbud mot bemanningsbransjen 347 

Arbeiderpartiet gikk til valg på å innføre et forbud mot bemanningsbransjen i Viken og 348 

Oslofjordsområdet, dette er et essensielt krav for LO. Den nye regjeringen har satt i gang et 349 

arbeid mot bemanningsbyråene, men krutt i tønna er fortsatt nødvendig og arbeidet med dette 350 

må også fortsette lokalt. Dette er et punkt hvor et kompromiss ikke kan aksepteres. 351 
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Bærum Arbeiderparti vil: 352 

• Forby bemanningsbransjen i Viken og Oslofjordsområdet. 353 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 354 

Innstilling vedtatt  355 

 356 

Forslag 22 - Kampen mot digitalt løsarbeid 357 

Over de senere årene har vi sett en fremvekst av apper som fremmer systematisk 358 

løsarbeid. Det er viktig for å bevare den norske modellen at disse appene forbys. 359 

Hovedregelen i arbeidslivet skal være hele faste stillinger og ordnede forhold. Apper som 360 

Foodora viser at dette er mulig også i mellommannsøkonomien. Apper som fremmer arbeid 361 

uten kontrakt gjennom bl.a. såkalte “partnerskap” er eksempler på det motsatte, som Staffers, 362 

Wolt og Uber. 363 

Bærum Arbeiderparti vil: 364 

• Forby apper og bedrifter som legger opp til, eller promoterer, systematisk løsarbeid 365 

uten ryddige arbeidsforhold. 366 

Styrets innstilling: vedtas 367 

Oversendt redaksjonskomiteen 368 

Forslag 23 - Avkriminalisering av brukerdoser 369 

Ruspolitikken i Norge har ikke hatt ønsket effekt. Kriminaliseringen har drevet folk inn i 370 

kriminelle miljøer, og hindret dem i å få den hjelpen de trenger ved rusmisbruk. Det på tide å 371 

iverksette den kunnskapen og forskningen som finnes rundt rusmidler og brukerdoser. 372 

Avkriminalisering vil kunne senke terskelen for å søke hjelp til de som trenger det. Rusmidler 373 

eksisterer i samfunnet og det er like lett å bestille cannabis hjem på døren som det er å bestille 374 

fra foodora, vi kan ikke lukke øynene og late som at dette ikke skjer. 375 
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Denne vinteren har flere videregående elever, fra spesielt vestlandet, varslet mot økt tilgang 376 

og bruk av rusmidler i deres miljøer, frykten for straff hindrer dem fra å ta kontakt og 377 

samarbeide med politiet, noe som i verste fall kan føre til tap av liv. 378 

Bærum Arbeiderparti vil: 379 

• Støtte en avkriminalisering av brukerdoser. 380 

• Styrke bevilgningene til kommunen for arbeid med rusproblemer. 381 

• At teststasjoner for brukerdoser skal være lett tilgjengelig. 382 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 383 

Innstilling vedtatt  384 

Forslag 24 - Grunnlovsfestet naturvern 385 

Det har blitt luftet i stortinget å åpne for bygging av kraftverk i vernede vassdrag, dette må 386 

stoppes før inngrepene gjøres. Selv å fjerne demninger og anleggsveger vil ikke være nok når 387 

man innser viktigheten av den ødelagte naturen. Arbeiderpartiet kan ikke delta i den 388 

paradoksale beslutningen å ødelegge vernet natur. 389 

Behovet for mer strøm betyr ikke at vi uten videre kan kutte inn på og gjøre irreversible 390 

inngrep i vernet og sårbar natur. Fremtidens problemer må løses uten å ofre natur, som i 391 

tillegg til å ha egenverdi er viktig for folks fysiske og psykiske helse. Vi må dermed vurdere 392 

andre alternativer for å øke produksjonen eller kutte forbruket vårt av strøm. 393 

Bærum Arbeiderparti vil: 394 

• Grunnlovsfeste beskyttelsen av vernede områder for å sikre dem bedre mot politiske 395 

beslutninger. 396 

• Kreve at hensyn til inngreps irreversibilitet blir prioritert når inngrep skal vurderes. 397 

• At alternativer til utbygging alltid skal gjennomføres før nye inngrep muliggjøres, som 398 

for eksempel oppgradering av eksisterende kraftverk. 399 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 400 

Innstilling vedtatt  401 
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Forslag 25 - En sammenhengende Kyststi 402 

Bærum har en vakker og godt brukt kyststi som strekker seg fra Sandvika til Fornebu. 403 

Dessverre er denne "kyststien" slett ikke langs kysten hele veien. På grunn av privat 404 

utbygging og sperringer går kyststien flere steder inn i landet gjennom trafikkerte gater og 405 

boligområder. Dette må stoppes! 406 

Vår strandlinje trenger beskyttelse fra private som ønsker å holde hva som er våre 407 

fellesarealer for seg selv. Bærums kyst trenger sterkere beskyttelse, i tillegg til at vi må 408 

reversere de inngrepene som er gjort, og åpne vakre områder for alle. 409 

Bærum Arbeiderparti vil: 410 

• Utbygge en sammenhengende kyststi fra Sandvika til Lysaker som følger kysten hele 411 

veien uten å gå inn fra den. 412 

• Gjøre det straffbart å sette opp skilter, gjerder eller andre hindre på denne kyststien. 413 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 414 

Innstilling vedtatt  415 

 416 

Forslag 26 - Kampen mot lysforurensning 417 

I det siste har vi sett en markant økt i bruken av utendørs belysning. Dette kommer i stor grad 418 

av utviklingen av energieffektive LED-lys. Bruken har stort sett vært uregulert og baksiden 419 

ved dette i form av lysforurensning er noe som må tas tak i.  420 

Forskning viser at kunstig lys er skadelig for dyr og planter gjennom å forstyrre orientering og 421 

døgnrytme. Kunstig lys har også negativ effekt på folks psykiske og fysiske helse. Dette er 422 

fordi vi er tilpasset solen som lyskilde, og feil bruk av kunstig lys skaper søvnvansker og 423 

depresjoner, som begge har blitt enorme helseproblemer i samfunnet vårt. Stjernehimmelen 424 

er mindre synlig over hele landet, i flere av byene ser man knapt stjerner overhodet, på grunn 425 

av lysforurensning. 426 

Derfor er det viktig at Norge tar de grepene som trengs for å endre bruken vår av kunstig lys 427 

for å redusere skadene på folk og natur lysene medfører. Det finnes tiltak som kan gjøres, og 428 
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flere byer i Europa har allerede hatt suksess med for eksempel begrensninger av lys og bruk 429 

av andre lystyper.  430 

Bærum Arbeiderparti vil: 431 

• Forby bruk av lys i bygninger, idrettsanlegg og lignende når stedet ikke er i bruk, og 432 

forby opplyste reklameplakater etter solnedgang. 433 

• Sørge for at gatelys, fasadelys og belysning på vegger begrenses til et minimum som 434 

trengs for å opprettholde sikkerhet for trafikanter, og at belysning gjøres med hensyn 435 

til nattehimmelen og natur. 436 

• Forby bruk av kunstig lys uten bestemt formål utenfor bygninger og hjem, og gjøre det 437 

straffbart å ha unødvendig belysning utenfor fritidsboliger når ingen er til stede. 438 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 439 

Innstilling vedtatt  440 

 441 

Forslag 27 - Legalisering av cannabis og psykedelia 442 

Forbudet mot cannabis og psykedelia har påført samfunnet mye lidelse gjennom å stemple 443 

vanlige folk som kriminelle. Mangelen på et skille mellom bruk og misbruk har ført til en 444 

uærlig debatt. Aktive brukere av psykadelia bruker det i gjennomsnitt en til to ganger i året, 445 

og å kategorisere dette som misbruk har gjort diskusjonen rundt rusmidler svært unyansert. 446 

Forbudet mot rusmidler har også hjulpet den kriminelle underverdenen der kyniske 447 

organisasjoner og selgere tjener store summer, samt aktivt selger til og rekrutterer barn og 448 

unge. Om vi vil stanse dette overgrepet mot unge må lette rusmidler selges regulert av det 449 

offentlige, med strenge aldersgrenser og kvalitetssikring.  450 

Tyskland, Malta og USA har allerede startet legaliseringsprosessen, og i land som Canada og 451 

Nederland er det allerede lovlig. Krigen mot narkotika har påført folk store lidelser og kostet 452 

ufattelige summer for samfunnet. Vi må innse det faktum at narkotika er og blir i samfunnet, 453 

og ta kontrollen tilbake fra de kriminelle miljøene. 454 

Bærum Arbeiderparti vil: 455 



 
 

18 
 

• Legalisere Cannabis og psykadelia for bruk og hjemmedyrking. 456 

• Regulere salg, produksjon og kvalitetssikring av rusmidlene på samme måte som 457 

alkohol. 458 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen  459 

Innstilling vedtatt  460 

 461 

Forslag 28 - Åpning av Løvenskiolds eiendom ved Bærums verk 462 

Det er en stor tragedie for samfunnet vårt at folk gjennom arv og utnyttelse har frarøvet det 463 

norske folk store eiendommer, og at de skal kunne holde nydelige fritidsarealer stengt for 464 

allmennheten. Dette er viktig å stoppe der man kan, fordi det frarøver folk deres land og 465 

reduserer muligheten til trivsel og livsutfoldelse for barn og voksne. 466 

Et grovt eksempel på dette er Løvenskiolds tomt ved Bærums verk, som er stengt med gjerde. 467 

Området er et nydelig friluftsområde som kunne vært brukt til fritidsaktiviteter for folket, men 468 

i stedet for er sperret av. 469 

Bærum Arbeiderpartiet vil: 470 

• Åpne Løvenskiolds eiendom ved Bærums verk for offentligheten. 471 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 472 

Innstilling vedtatt  473 

 474 

Forslag 29 - Norske mødre og barn som sitter internert i Syria må hentes 475 

hjem. 476 

Fremdeles sitter norske statsborgere internert i Al-Hol leiren i Syria. To av disse var bosatt i 477 

vår kommune da de som svært unge lot seg forlede til å reise til Syria og slutte seg til IS/gifte 478 

seg med IS-soldater.  479 
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Det er åpenbart at Norge handler i strid med en rekke av våre internasjonale forpliktelser, hvis 480 

vi fortsatt lar mødre og barn bli sittende fast i Syria. Kurdiske selvstyremyndigheter har 481 

gjentatte ganger bedt alle land om å hente hjem sine borgere. 482 

Norge må stå ved sine rettslige og humanitære forpliktelser, slik våre naboland Danmark, 483 

Sverige og Finland som allerede har hentet hjem sine statsborgere (både mødre og barn). 484 

Flere humanitære organisasjoner har folk i området og vil kunne ta ansvar for denne 485 

prosessen. Hva mødrene har gjort seg skyldige i vet vi ikke, men de bør stilles til ansvar i 486 

norsk rett -og barna ivaretas 487 

Bærum Arbeiderparti vil: 488 

• At Norge henter hjem sine statsborgere som sitter internert i Syria 489 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 490 

Innstilling vedtatt  491 

 492 

Forslag 30 - Energi og natur 493 

Bærum Arbeiderparti er opptatt av at energiutbygging skal hensynta norsk natur og norske 494 

vassdrag. Det er viktig å verne utvalgte deler av norsk natur og vassdrag helt mot 495 

utbygging. Regjeringen tar sikte på å lage en samlet plan for norsk vannkraft, vindkraft, 496 

solkraft og andre energi- og infrastrukturutbygginger som krever konsesjon, der et av målene 497 

er å øke norsk vannkraftproduksjon, blant annet gjennom å legge til rette for bedret 498 

vedlikehold, oppgradering og fornyelse av eksisterende vannkraftanlegg. 499 

 500 

Bærum Arbeiderparti vil: 501 

• be om at den samlede plan for norsk vannkraft, vindkraft, solkraft og andre energi- og 502 

infrastrukturutbygginger må respektere vern av norsk natur og vassdrag. 503 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 504 

Innstilling vedtatt  505 

 506 
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Forslag 31 - Samstemt politikk 507 

Til tross for å være et lite land, har Norge et stort internasjonalt ansvar for bærekraftig 508 

utvikling. Både som en rik nasjon, men også som en nasjon som historisk har bidratt 509 

uforholdsmessig mye til miljøutfordringene vi står overfor. Utover å sikre et høyt 510 

bistandsnivå, minimum én prosent av BNI, er det viktig at midlene prioriteres godt og at 511 

politikk på andre områder støtter opp under, og ikke undergraver, bistandsmidler. Norges 512 

næringslivsinteresser kan ikke være førende for utviklingspolitikken. Samstemt og helhetlig 513 

politikk kreves nasjonalt, men det er mange tiltak kommunen kan ta for å støtte opp under 514 

dette arbeidet.  515 

 516 

Bærum Arbeiderparti vil: 517 

• Sikre at rammebetingelser for kommunale innkjøp hindrer inngåelse av avtaler som 518 

går på bekostning av menneskerettigheter, arbeidsrettigheter eller miljøhensyn.  519 

• Sikre bærekraftsbetingelsene i handelsavtaler lik binding som de økonomiske, og at 520 

eventuelle brudd utløser sanksjoner. 521 

• Føre en samstemt og gjensidig forsterkende politikk på tvers av ansvarsområdene for 522 

forvaltning i kommunen opp mot bærekraftsmålene.  523 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 524 

Innstilling vedtatt  525 

 526 

Forslag 32 - Inkludering av ungdom og marginaliserte grupper i politikk 527 

Utviklingen av Bærum rammer alle, men ikke alle likt. Unge får ikke plass i dagens 528 

beslutningsprosesser og det er manglende reell ungdomsmedvirkning. For å forme en fremtid 529 

i Bærum som rommer alle som bor her, må unge og marginaliserte grupper få plass til å ha 530 

større medvirkning. Det er derfor viktig at deres posisjon styrkes i møte med nye utfordringer. 531 

 532 

Bærum Arbeiderparti vil:  533 

• Utrede en strategi for å øke medvirkningskraften til ungdom og marginaliserte grupper 534 

i politikk 535 

• Følge opp på denne strategien med tiltak som øker ungdom og marginaliserte grupper 536 

sitt engasjement og stemme for utviklingen av Bærum.  537 

• Sikre unges tilgang til politiske arenaer og styrke deres rolle som beslutningstakere og 538 

sikre midler til prosjekter som støtter opp under dette.  539 
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• At ungdomsrådet skal arrangere to offisielle innspillsrunder i året, der elevrådene ved 540 

barne- og ungdomsskoler i Bærum kan delta 541 

Styrets innstilling: vedtas 542 

Innstilling vedtatt 543 

 544 

Forslag 33 - Matsikkerhet  545 

Matsvinnet i Bærum fortsetter å være for høyt. Globalt står matsvinn for ca 8 % av alle 546 

menneskelige klimautslipp. I Norge kaster en gjennomsnittlig forbruker 42 kg 547 

spiselig mat hvert år. Matsvinn i hele matkjeden utgjør 68 kg per person. Klimagassutslippene 548 

forbundet med matsvinn tilsvarer ¼ av utslippene fra personbiltransporten i Norge. I 2020 549 

deltok Bærum kommune i det nasjonale initiativet "Kutt Matsvinn 2020", der både private og 550 

offentlige aktører forpliktet seg til å redusere eget matsvinn med 20 prosent innen 2020. Fire 551 

bo-og behandlingssentre var del av prosjektet: Solvik, Stabæktunet, Nordraaksvei og Lønnås. 552 

Samlet oppnådde sykehjemmene en gjennomsnittlig reduksjon på nær 30 % i løpet av 553 

prosjektperioden. Reduksjonen er positiv og viser at det er lærdommer å ta fra prosjektet.  554 

 555 

Bærum Arbeiderparti vil  556 

• Øke målsetting til reduksjon av matsvinn ved offentlige intuisjoner til 60 % innen 557 

utgangen av 2027.  558 

• Iverksette lignende tiltak i øvrige institusjoner som hos deltakerne i Kutt matsvinn 559 

2020 560 

• Følge opp og revidere Handlingsplan 2020 til Klimastrategi 2030, hoveddel 561 

ressursbruk. 562 

• at kommunen skal jobbe for å redusere matsvinn per innbygger sammen med relevante 563 

aktører i samfunnet 564 

Styrets innstilling: vedtas 565 

Innstilling vedtatt 566 

 567 

Forslag 34 - Livreddende opplæring  568 

I Rogaland tilbys kurs i førstehjelp på spedbarn til alle som ønsker det. Det er et veldig 569 

populært kurs som det pleier å være lang venteliste. Kurset driftes av brannvesenet, og koster 570 

ikke noe utover lønnskostnader til den inspektøren som holder kurset. I Rogaland er kurset er 571 

https://www.matvett.no/uploads/documents/Matsvinn-i-Baerum-kommune.pdf
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gratis og gjennomføres ca. 4 ganger årlig. Kurset setter foreldre i stand til å handle riktig når 572 

spedbarnet deres opplever pustevansker, og har reddet liv. I Bærum må foreldre og 573 

besteforeldre nøye seg med å betale 6000 kr for samme opplæring privat. Det gjenspeiler ikke 574 

den sikkerheten og tryggheten som både barn og voksne fortjener i kommunen vår.  575 

  576 

Bærum arbeiderparti vil:  577 

• Ta lærdom fra modellen i Rogaland, og innføre gratis kurs i HLR på spedbarn og 578 

promotere disse ved alle helsestasjoner i Bærum  579 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 580 

Innstilling vedtatt   581 
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ØSTRE BÆRUM PARTIAVDELING  582 

 583 

Forslag 35 - Korona-pass 584 

De siste to årene har vist at intensivplasser på sykehusene er en mangelvare, og de gjentatte, 585 

inngripende smittevernstiltakene vi har hatt de siste årene har mest av alt vært ment å redusere 586 

sykehusinnleggelser for å ikke sprenge kapasiteten. Tiltakene har en høy pris for mange, 587 

særlig for dem som må stenge ned restauranter og hoteller, og kultur- og 588 

underholdningstilbud. Dette har medført store økonomiske tap for bedriftene og gitt alvorlige 589 

følger for de ansatte, med permitteringer og oppsigelser. I andre land har en klart å unngå 590 

nedstengninger ved at alle (gjester/publikum) må vise gyldig koronapass for gjennomgått 591 

sykdom eller vaksine ved inngangen for å slippe inn. Derved unngår en nedstenging. En slik 592 

ordning er overmoden for bruk i Norge, og bør snarest mulig innføres. Tiltaket er dessuten 593 

positivt ved at flere motiveres til å vaksinere seg, noe som igjen fører til færre 594 

sykehusinnleggelser og mindre død. 595 

Bærum Arbeiderparti vil 596 

• at koronapass tas i bruk straks dersom det kan hindre nedstenging av samfunnet 597 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 598 

Innstilling vedtatt  599 

 600 

Forslag 36 - Strømprisene  601 

Før jul kom det på plass en krisepakke på bakgrunn av uvanlige høye strømpriser i Norge. 602 

Slik det ser ut nå, kan dette bli normalen hvert år: nye kriseløsninger og nye kontantbidrag. En 603 

slik tilstand er lite ønskelig. Derfor må staten kunne gå inn for å regulere markedet på en 604 

bedre måte enn nå. Vi trenger noen varige endringer. Alle land må ha nok kraft til egen 605 

befolkning og næringsliv. 606 

Høye strømpriser skaper store problemer for den kraftkrevende industrien, glasskunstnere og 607 

gartnerier, og verst av alt, hindrer nyetablering av grønn industri i Norge. Vi må så snart som 608 

mulig innføre varige tiltak for å stabilisere prisene og skape forutsigbarhet, som sikrer mest 609 

mulig like priser uavhengig av hvor en bor i landet, og som er sosialt rettferdige og bidrar til 610 

en fornuftig husholdering av vår verdifulle, felles ressurs. 611 
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Dette kan oppnås gjennom strengere krav til magasinfylling, og ved progressiv prising av 612 

overforbruk i de enkelte husholdningene. I tillegg er det nødvendig med sterkere statlig 613 

kontroll med eksporten. På toppen av dette er det nødvendig å investere i linjenettet for å 614 

fjerne flaskehalser for å utjevne prisene. 615 

Bærum arbeiderparti vil: 616 

• innføre varige tiltak for å stabilisere prisene og skape forutsigbarhet, som sikrer mest 617 

mulig like priser uavhengig av hvor en bor i landet, og som er sosialt rettferdige og 618 

bidrar til en fornuftig husholdering av vår verdifulle, felles ressurs. 619 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen’ 620 

Innstilling vedtatt  621 

 622 

Forslag 37 - Utredning av kjernekraft i Norge 623 

Vinterens strømkrise har vært en krevende tid for bedrifter og husholdninger i Norge. Om 624 

Norge skal kunne gjennomføre et grønt skifte med en betydelig elektrifisering er vi avhengige 625 

av å vurdere nye energikilder, også ren kraft fra kjernekraftverk. 626 

Den viktigste grunnen til at Norge burde utrede mulighetene for kjernekraftverk er et voldsomt 627 

behov for ren kraft på grunn av elektrifiseringen som kommer med det grønne skifte. Ifølge 628 

Norges Vassdrag og Energidirektorat (NVE) kan en trend med høy elektrifisering i Norge 629 

innebære at vi går i kraftunderskudd allerede rundt 2028. Selv om andre tiltak som utbedring 630 

av vannkraftverk, mer vind- og solkraft og energieffektiviseringen vil kunne bedre situasjonen, 631 

vil det trolig ikke være tilstrekkelig. 632 

Dessuten har kjernekraftverk to særdeles viktige fordeler sammenlignet med andre fornybare 633 

energikilder. Den aller viktigste er at kjernekraftverk er en regulerbar energikilde som ikke er 634 

væravhengig. En viktig årsak til strømkrisen i år er lite vann i magasinene. Dette illustrerer hvor 635 

skjørt et system kun basert på vann, sol og vind er, noe også NVE påpeker i sine rapporter. Den 636 

andre fordelen er at kjernekraft krever små naturinngrep og liten ressursbruk sammenlignet med 637 

andre fornybare kilder som vann-, vind- og solkraft.  638 

Det er i all hovedsak tre prinsipielle innsigelser mot bruk av energikilden. For det første kan 639 

bruk av “vennlig” kjernekraft-teknologi ende opp i utvikling av “farlig” kjernekraft-teknologi 640 

til bruk i våpen. For det andre produseres det radioaktivt avfall med nedbrytningstid på mange 641 
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tusen år som kan skade mennesker og natur om det ikke håndteres ordentlig. Selv om moderne 642 

kjernekraftverk, som for eksempel nå bygges i Finland, i stor grad håndterer dette problemet, 643 

så er det en usikkerhet som må vurderes. For det tredje er det en risiko for ulykker med 644 

påfølgende skader på mennesker og natur, selv om moderne teknologi også har redusert risikoen 645 

for dette i veldig stor grad.  646 

I tillegg til dette er det tre andre viktige innsigelser som ikke er prinsipielle, men som likevel 647 

sår tvil om Norge burde ha kjernekraftverk. For det første er atomkraft relativt kostbart å bygge 648 

ut sammenlignet med andre energikilder, og med dagens utvikling tror ikke NVE prisene vil 649 

falle i nærmeste fremtid. For det andre er det et spørsmål om Norge burde bruke kapital, energi 650 

og kunnskap på å utvikle denne teknologien. Det kan tenkes at andre land har bedre 651 

utgangspunkt og at Norge burde sette innsatsen der vi har naturlige fortrinn, som på hydrogen, 652 

vann- og vindkraft. For det tredje tar utbygging av kjernekraftverk ganske lang tid 653 

sammenlignet med fornybare ressurser. 654 

Med elektrifiseringen som kommer står Norge overfor et skifte vi ikke har sett maken til 655 

tidligere. Da må vi sikre et solid, kunnskapsbasert og oppdatert faktagrunnlag som gjør at vi 656 

kan vurdere alle mulige energikilder som kan gi oss ren kraft.  657 

Bærum Arbeiderparti vil:  658 

• utrede Norges fremtidige energimiks, behov og utbygning, herunder kjernekraft 659 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 660 

Innstilling vedtatt  661 

 662 

Forslag 38 - Husholdningsavfall  663 

I Bærum sorterer hver husholdning søppel i kategoriene papp og papir, plast, matavfall og 664 

restavfall.  Matavfallet pakkes i egne grønne plastposer, før det plasseres i eget rom i 665 

avfallsdunken, som også har et rom for restavfall.  Alt avfallet, bortsett fra plast, hentes hver 666 

14. dag.  Det fungerer greit for papp og papir, men ikke for matavfall og restavfall.  I 667 

sommerhalvåret er temperaturen for høy til at matavfall kan ligge i 14 dager, selv om det er 668 

pakket i flere lag plast. En stank av forråtnelse preger boligområder i Bærum på fine 669 

sommerdager.  Særlig ille er det der avfallsdunker fra flere husholdninger står samlet. Det 670 

burde ikke være slik at man må sjekke dato for søppeltømming, før man eventuelt serverer 671 
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fisk eller reker i sommerhalvåret.  Det er heller ikke energimessig bærekraftig å be folk 672 

oppbevare fisk- og rekeavfall i fryseren fram til dagen for avfallshenting. Vi krever ukentlig 673 

henting av mat- og restavfall. 674 

Bærum Arbeiderparti vil: 675 

• at det skal bli hyppigere henting av mat- og restavfall enn dagens ordning.  676 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 677 

Innstilling vedtatt  678 

 679 

Forslag 39 - Rettferdig skattepolitikk for vanlige folk 680 

Det som gjør Norge til verdens beste land å leve i for vanlige folk er at vi omfordeler store 681 

verdier, både før og etter skatt. Det gjør landet vårt rettferdig og sikrer små forskjeller, og 682 

dermed gode liv for de aller fleste. Likevel har vi sett en radikal forverring av ulikheten de 683 

siste tiårene. Når regjeringen nå skal evaluere hele skattesystemet, med mål om å gjøre det 684 

mer rettferdig, er det nødvendig med flere omfattende grep. Bærum Arbeiderparti mener vi 685 

må gjennomføre tre generelle grep og vurdere en rekke tiltak. 686 

For det første må de rikeste skattlegges hardere. Man må vurdere å innføre flere og høyere 687 

toppskattrinn i inntekts- og formuesskatten, man må vurdere innføring av grunnrenteskatt på 688 

oppdrettsnæringen og revurdere fritaksmodellen for utbyttebeskatning.  689 

For det andre må skattebyrden lettes for vanlige folk. Dette kan gjøres ved å heve 690 

bunnfradragene for inntekts- og formueskatten, og lette avgiftsbyrden, inkludert fra 691 

merverdiavgiften.  692 

For det tredje trengs det en storsatsing på internasjonalt skattesamarbeid, der Norge må ta en 693 

enda mer ledende rolle. Vi må jobbe mot skatteplanlegging og unndragelse, høyere 694 

internasjonale minstesatser, mer informasjonsutveksling og kamp mot skatteparadiser. 695 

Bærum Arbeiderparti vil: 696 

• innføre nye toppskatt-trinn for inntekts- og formuesskatten. 697 

• Innføre en grunnrenteskatt på oppdrettsnæringen, inspirert av skatten på olje og 698 

vannkraft.  699 

• Gjennomgå fritaksmodellen med mål om å sikre at inntekt fra kapital 700 
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• Heve bunnfradragene og redusere avgiftstrykket 701 

• Ha en storsatsing på internasjonalt samarbeid for mer utveksling av informasjon, økte 702 

internasjonale minstesatser, beskatning av multinasjonale selskaper og kamp mot 703 

skatteparadiser 704 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 705 

Innstilling vedtatt  706 

 707 

Forslag 40 - Atomvåpen 708 

Atomvåpen er et inhumant masseødeleggelsesvåpen som strider mot internasjonal 709 

humanitærrett. Om en atombombe detonerer, vil titusenvis av menneskeliv gå tapt. 710 

7. juli 2017 vedtok 122 land forbudet mot atomvåpen i FN. Samme år mottok den 711 

internasjonale kampanjen for å forby atomvåpen, ICAN, årets fredspris. FN åpnet for 712 

signering 20. september. 50 stater signerte første dag.  713 

Norge boikottet både forhandlingene og avtalen, sammen med atomvåpenstatene og de fleste 714 

NATO-land, ifølge Norsk Folkehjelp. NATO-landet Nederland deltok i forhandlingene. Det 715 

samme gjorde Sverige.  716 

I dag har ni land til sammen nesten 14.000 atomvåpen. Over 90 prosent av disse tilhører USA 717 

og Russland. Storbritannia, Frankrike, Kina, Israel, India, Pakistan og Nord-Korea sitter også 718 

på atomvåpen.USA og Russland har flere hundre atomvåpen i beredskap, noe som vil si at de 719 

kan skytes ut på noen få minutter. De fleste av dagens atomvåpen er mangfoldige ganger 720 

kraftigere enn bombene som ble sluppet over Hiroshima og Nagasaki 1945. Enhver bruk av 721 

atomvåpen vil ha katastrofale humanitære konsekvenser, i tillegg til alvorlige og langvarige 722 

konsekvenser på miljø og utvikling. 723 

Trusselen fra atomvåpen har sannsynligvis aldri vært større enn nå. Atomvåpen kan stjeles 724 

eller saboteres, eller detoneres som følge av en ulykke. Det har allerede vært flere eksempler 725 

på nesten-ulykker. Allikevel, til tross for tiår med forhandlinger og diskusjoner om hvor farlig 726 

atomvåpen er, har atomvåpenstatene vist liten vilje til å kvitte seg med dem. Over tid øker 727 

sannsynligheten for at et atomvåpen igjen vil bli detonert. Vi må anerkjenne at atomvåpen er 728 

en reell trussel, og derfor jobbe for å eliminere dem. 729 

Ifølge Hurdalsplattformen vil dagens regjering øke Norges innsats for kjernefysisk 730 

nedrustning, ta initiativ til å fokusere på de humanitære konsekvensene av atomvåpen og 731 

arbeide sammen med land i og utenfor NATO for en verden uten atomvåpen.  732 
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Bærum Arbeiderparti vil: 733 

• støtte at Norge skal være observatør på forbudsmøte mot atomvåpen, og jobbe for at 734 

flere NATO-land skal gjøre det samme. Norge må støtte opp under ethvert initiativ til 735 

nedrustningsforhandlinger med sikte på avskaffelse av atomvåpen. 736 

Styrets innstilling: vedtas 737 

Innstilling vedtatt 738 

 739 

Forslag 41 - Jerv på Hardangervidda 740 

Rovdyr er en naturlig del av økosystemene der villreinen holder til, og rovdyrene har gjennom 741 

tidene bidratt til å luke ut syke dyr. Rovdyr på Hardangervidda ville fungert forebyggende 742 

både mot skrantesyke og andre smittsomme sykdommer. Siden verken jerv eller gaupe går i 743 

hi, kan de pleie og forsterke villreinflokkene gjennom hele året. 744 

Jerven ble fredet i Sør-Norge i 1973. Jerven er sterkt truet av utryddelse i Norge. Jerv er 745 

likevel blant artene det i dag jaktes på, også i nasjonalparkene. 746 

Når bestanden av jerv blir holdt nede gjennom jakt, tar jerven færre villrein og da blir det også 747 

færre villreinkadavre for fjellreven å spise av. Jerven skaper grunnlag for fjellreven. 748 

Mer enn 25 prosent av den europeiske bestanden av jerv lever i Norge – vi har derfor er 749 

internasjonalt ansvar for å ta vare på jerven. Til sammen lever det om lag 340 voksne 750 

individer av jerv i Norge. Jerven hører hjemme i norsk natur, og et intakt økosystem i 751 

høyfjellet i Norge skal ha både jerv, villrein og fjellrev. Likevel blir jerv fanget og avlivet vest 752 

i Jotunheimen og på Hardangervidda.  753 

Bærum Arbeiderparti vil: 754 

• At det tillates at jerv får leve i større deler av våre nasjonalparker, blant annet på 755 

Hardangervidda. 756 

Styrets innstilling: vedtas 757 

Innstilling vedtatt 758 

 759 
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Forslag 42 - Advarsels- og innholdsmerking av alkoholholdig drikk 760 

Våren 2021 ble en ny nasjonal alkoholstrategi (2021-2025) lansert. En av 761 

hovedprioriteringene i strategien er å styrke kunnskapen og kompetansen om alkohol både i 762 

befolkningen og blant helsepersonell. Et av tiltakene i alkoholstrategien som skal bidra til økt 763 

kunnskap i befolkningen, er å starte en prosess for å innføre krav til advarselsmerking og 764 

innholdsmerking på alkoholholdig drikk i Norge. 765 

Flere EU-land har de siste årene innført ulike former for advarselsmerking, f.eks. 766 

piktogrammer som advarer mot inntak av alkohol for gravide eller mindreårige, eller i 767 

forbindelse med kjøring. Flere næringsaktører har også frivillig innført ulike former for 768 

advarselsmerking. Dette har medført at vi også har fått mer kunnskap om effekt av 769 

advarselsmerking. Kunnskapen og de erfaringene som er gjort i andre land går i retning av at 770 

dette har en positiv effekt på kunnskap og oppmerksomhet om alkoholens skadevirkninger og 771 

sykdomsrisiko.  772 

WHO har i flere omganger og i ulike dokumenter anbefalt advarselsmerking på alkoholholdig 773 

drikk som et tiltak som kan gi informasjon og økt kunnskap til forbrukere for å forebygge og 774 

redusere skadevirkninger av alkohol; WHOs globale alkoholstrategi (WHO 2010 ), WHO 775 

Euro sin handlingsplan mot alkohol (WHO 2012 ), WHOs policydokument om merking av 776 

alkoholholdig drikk (WHO 2017 ), og i en kunnskapsgjennomgang om effekt av merking på 777 

alkoholholdig drikk i regi av WHOs Health Evidence Network (2020 ). 778 

Ulike undersøkelser viser at kunnskapen i befolkningen om helseskader ved bruk av alkohol, 779 

selv i små mengder, er lav. Folk flest vet at alkohol generelt kan være skadelig, men forbinder 780 

skadene først og fremst med alkoholisme/alkoholavhengighet og leverchirrose, satt på 781 

spissen. 782 

Alkoholbruk er imidlertid en av de viktigste risikofaktorene for tap av friske leveår i 783 

befolkningen, og medfører også kostnader for andre enn brukeren selv. For eksempel 784 

kostander for behandling for sykdom og skader, kostnader i rettsvesenet og hjelpeapparatet og 785 

kostnader i arbeidslivet. I tillegg kommer menneskelige kostnader knyttet til omsorgssvikt, 786 

frykt, ulykker, vold og annen type rusrelatert kriminalitet, fosterskader og andre 787 

tredjepartsskader. De fleste som drikker alkohol har et forbruk som innebærer lav risiko, mens 788 

noen har et forbruk som er forbundet med høy risiko. Den tiendedelen av befolkningen som 789 

drikker mest, konsumerer om lag halvparten av det samlete alkoholforbruket. Mange vil nok 790 

derfor mene at det er opplagt at forebyggingstiltakene først og fremst må rettes mot dem som 791 
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har det høyeste alkoholforbruket. Denne gruppen står for en relativt stor del av de 792 

alkoholrelaterte problemene. Men risikoen for sykdom øker med gjennomsnittlig 793 

alkoholinntak (2), og selv et lavt alkoholinntak innebærer en viss risiko for alkoholrelatert 794 

sykdom eller skade. På befolkningsnivå ser vi derfor at sykdomsbyrden av en rekke utbredte 795 

og alvorlige sykdommer, deriblant enkelte kreftformer og hjerte-karsykdommer, er størst i 796 

den delen av befolkningen som ikke tilhører høyrisikogruppen. Dette gjelder også størstedelen 797 

av de akutte, alkoholrelaterte problemene (3). Derfor er alkoholreguleringene begrunnet i et 798 

folkehelseperspektiv. 799 

Det er rimelig at et nytelsesmiddel som bidrar tungt til ulike helse- og samfunnsmessige 800 

skader merkes med advarsel om skadelig bruk, og det er rimelig at vi som forbrukere kan lese 801 

på emballasjen hva det er vi heller i oss, akkurat som andre nærings- og nytelsesmidler må 802 

merkes. 803 

Bærum Arbeiderparti vil: 804 

• foreslå at det straks sette i gang arbeid med å utrede innførsel av innholds- og 805 

advarselsmerking på alkoholholdig drikk i Norge. 806 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 807 

Innstilling vedtatt  808 

 809 

Forslag 43 - Norske forbruksbaserte klimagassutslipp i utlandet 810 

Vi importerer svært mange av de tingene vi trenger i hverdagen. Derfor har vi et skjult 811 

klimaavtrykk – fra varer og tjenester vi importerer fra andre land, og fra reisene vi gjør 812 

utenfor Norges grenser. Disse skjulte utslippene utgjør nesten halvparten (42 %) av 813 

klimafotavtrykket vårt, ifølge et norsk forbruksbasert klimaregnskap som Asplan Viak har 814 

laget for Fremtiden i våre hender.  815 

I Sverige har myndighetene bestemt at de skal ha offentlig statistikk på svenskenes 816 

forbruksbaserte utslipp. På den måten kan de følge med på hvordan utslippene utvikler seg. I 817 

tillegg blir det tydelig hvordan myndighetene kan gjøre det enklere folk for i hverdagen å 818 

velge klimavennlig. 819 

Norges klimamål er at klimagassutslippene i 2030 reduseres med minst 50 og opp mot 55 820 

prosent fra utslippsnivået i referanseåret 1990, og at Norge skal bli et lavutslippssamfunn i 821 

2050. Dette gjelder klimagassutslipp i Norge. Klimaavtrykk fra varer og tjenester vi 822 
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importerer fra andre land er ikke med i Norges klimamål. Det medfører at klimaambisjonene 823 

bare gjelder halvparten av klimaavtrykket vårt.  824 

Bærum Arbeiderparti vil:  825 

• At det må utarbeides offentlig statistikk på norske forbruksbaserte klimagassutslipp, 826 

slik at utslipp fra varer og tjenester vi importerer fra andre land, og fra reisene vi gjør 827 

utenfor Norges grenser, blir synlige.  828 

• At det må utarbeides klimamål knyttet til denne typen forbruk, også når 829 

klimagassutslipp skjer i utlandet. 830 

Styrets innstilling: vedtas 831 

Innstilling vedtatt  832 
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HASLUM PARTIAVDELING 833 

 834 

Forslag 44 - En trygg alderdom i Bærum 835 

Arbeiderpartiet vil være garantisten for at det skal være trygt å eldes i Bærum. Det er 836 

fellesskapets ansvar å sikre velferden gjennom hele livsløpet. Når helsa svikter skal du være 837 

trygg på at du blir tatt vare på og får den hjelpen du trenger uavhengig av lommebok. 838 

Denne tryggheten er i dag truet. Tjenestene er allerede på «strekk». Terskelen for å få bistand 839 

er økende. Det åpner for et todelt helsevesen med private tilbydere til de som har råd. Høstens 840 

forslag fra kommunedirektøren om ytterligere kutt i bemanningen innen helse- og omsorg og 841 

forskyvning i sykehjemsutbygging står i grell kontrast til behovene. Kvaliteten i tjenestene er 842 

truet ved at det store flertallet av helsefagarbeidere bare tilbys deltidsstillinger. I 843 

hjemmesykepleien står nær en av fem sykepleierstillinger ubesatt. Egenandelen på 844 

trygghetsalarmer er høy. Bærum ligger i nedre del av landets kommuner når det gjelder 845 

kvalitet i eldreomsorgen. Det kan ikke Arbeiderpartiet akseptere. 846 

Bærum Arbeiderpartiet vil: 847 

• Styrke hjemmetjenesten for å gjøre det best mulig å bo hjemme så lenge man kan og 848 

ønsker det. Investere i tilrettelagt velferdsteknologi, slik som trygghetsalarm og GPS-849 

sporing. 850 

• Gjennomføre en tillitsreform, der ansvaret for eldre på sykehjem og i hjemmetjenesten 851 

ivaretas av mindre, faste team, der brukerne får påvirke tilbudet mer, og der 852 

eldreomsorgen styres etter kvalitetskrav istedenfor stoppeklokke.  853 

• Ha en opptrappingsplan for bemanning i eldreomsorgen, satse på ansattes kompetanse 854 

og på heltid som normen i helse- og omsorgssektoren. 855 

• Sørge for tilstrekkelig med sykehjemsplasser og heldøgns omsorgsplasser for de som 856 

trenger det. 857 

• Opprette egne tverrfaglige team til å følge opp kvaliteten i omsorgstjenestene. 858 

• Motvirke ensomhet og styrke det psykiske helsetilbudet for eldre, både for 859 

hjemmeboende og de som bor på sykehjem eller i omsorgsbolig.  860 

• Sørge for at det blir satt inn tiltak for de som opplever et digitalt utenforskap, slik som 861 

digital trening for seniorer eller tilrettelagt teknologi. 862 

• Styrke seniorsentrene i kommunen. 863 
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• Styrke samarbeidet med ideelle aktører og frivillige i eldreomsorgen. 864 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 865 

Innstilling vedtatt  866 

 867 

Forslag 45 - Et opprop for å bevare skolebibliotekene i Bærum 868 

Hvorfor er det viktig å bevare skolebibliotekene, altså beholde bibliotekene på hver skole - 869 

fremfor å sentralisere disse til et fellesbibliotek som flere skoler deler? 870 

Skolebibliotekene har en lang tradisjon i Norge. Fra å være et sted hvor elevene og lærere 871 

hentet bøker de trengte til undervisningen – har bibliotekene utviklet seg til å bli en viktig 872 

pedagogisk arena. Bibliotekene er i dag selve hjertet i skolen hvor elever og lærere møtes – et 873 

sted hvor kunnskap og formidling daglig finner sted.  874 

Bibliotekarene er med andre ord en ressurs for lærerne i det pedagogiske arbeidet. De deltar 875 

aktivt i arbeidet med å få elever engasjerte i litteratur og i læringsarbeidet. I biblioteket kan 876 

elevene sitte for seg selv å lese - eller gå sammen i grupper – og de kan få hjelp av lærere eller 877 

bibliotekar hvis de lurer på noe. Det at det er flere voksne i skolehverdagen som er tett på 878 

elevene - er viktig for å kunne følge elevenes faglige, sosiale og psykologiske utvikling. 879 

Ikke alle elever kommer fra et hjem hvor de har bøker – eller blir stimulert til å lese litteratur. 880 

Skolebibliotekene virker derfor sosialt utjevnende, her kan alle elever komme for å låne bøker 881 

gratis med seg hjem, eller hente det de trenger for å gjøre skolearbeidet sitt.  882 

Bibliotekaren i et skolebibliotek har i dag mange oppgaver. Det være seg å hjelpe elever som 883 

sliter faglig – eller være en voksenperson som har tid til å ta den viktige praten dersom en elev 884 

har det vanskelig.  885 

Kravene til hva som skal læres – og hvordan læring skal skje - er i stadig endring. Digitale 886 

ressurser er en del av hverdagen vår – og det å ha oversikt og kunnskap om hva som er 887 

tilgjengelig til enhver tid - har skolebibliotekarene oversikt over. 888 

Det at skolebiblioteket finnes på skolen gjør at biblioteket blir lett tilgjengelig – biblioteket 889 

blir en viktig pedagogisk arena hvor man kan jobbe med fag på en litt annen måte enn det 890 

man kan få til i et klasserom. Her kan elever komme for å få faglig påfyll - for eksempel fra 891 

en skuespiller som leser høyt fra spennende tekster, eller en dramagruppe som kommer på 892 

besøk - for å nevne noe - det kan med andre ord være aktiviteter som supplerer fagstoff på en 893 
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mer kreativ måte, enn det man kan få til i et klasserom. Dette er viktig for å engasjere elever 894 

til mestring av skolearbeidet - og motivere dem for faglig innsats.  895 

Livsmestring er nedfelt som et viktig mål i de nye læreplanene. Det å engasjere/vekke 896 

elevenes interesse for skolearbeidet er et sentralt satsningsmål. I denne sammenheng er det 897 

viktig å huske på at alle elever er forskjellige – noe en skole må ta høyde for. Det kan skolen 898 

gjøre ved å tilby varierte metodiske tilnærminger til lærestoffet, noe skolebiblioteket som 899 

nevnt bidrar til.  900 

Vi må bevare denne viktige pedagogiske arenaen for kunnskap og formidling som 901 

skolebibliotekene faktisk er. Her er det rom for mangfold og kreativitet, noe vi sårt trenger i 902 

den norske skolen. Vi må vise at vi er en kommune som satser på barn og unge – at vi er en 903 

kommune som tenker helhetlig – en kommune som tenker på de unges faglige, sosiale og 904 

psykologiske utvikling.  905 

Vi ønsker å utvikle skolene i kommunen vår til å ruste barn og unge for livet og fremtiden – 906 

det gjør vi ikke ved å legge ned skolebibliotekene som er viktige ressurser for å fremme 907 

læringsarbeidet for elever og lærere. Vi må heller tenke på hvordan vi kan gjøre 908 

skolebibliotekene enda bedre! 909 

Bærum Arbeiderparti vil: 910 

• Bevare skolebibliotekene i Bærum 911 

Styrets innstilling: vedtas 912 

Innstilling vedtatt 913 

Forslag 46- Energi og natur 914 

Regjeringen tar sikte på å lage en samlet plan for norsk vannkraft, vindkraft, solkraft og andre 915 

energi- og infrastrukturutbygginger som krever konsesjon, der et av målene er å øke norsk 916 

vannkraftproduksjon, blant annet gjennom å legge til rette for bedret vedlikehold, 917 

oppgradering og fornyelse av eksisterende vannkraftanlegg. 918 

Bærum Arbeiderparti vil: 919 

• at den samlete plan for norsk vannkraft, vindkraft, solkraft og andre energi- og 920 

infrastrukturutbygginger må respektere vern av norsk natur og vassdrag. 921 

 Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 922 
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Innstilling vedtatt  923 

 924 

Forslag 47 - Bolig/boligmarked 925 

Vi er i ferd med å få et klasseskille i landet vårt, der vi har de som er på boligmarkedet og de 926 

som står utenfor.  I vår kommune og i vår region har vi opplevd en spesielt kraftig prisvekst 927 

de siste årene. De som eier egen bolig får ta del i den store veksten, mens de som står utenfor 928 

kommer stadig lenger unna drømmen om å eie egen bolig.  929 

Bærum kommune har en av de høyeste boligprisene i landet og tall fra sykepleierindeksen 930 

viser at en singelhusholding med 575 000kr i årsinntekt kun har råd til rundt 2%  av boligene 931 

som er for salg i kommunen. Vanlig folk med vanlige jobber har snart ikke lenger rød til å 932 

bosette seg i kommunen vår. Det er et problem vi vil gjøre noe med. Bærum Arbeiderparti 933 

mener at boliger skal være hjem, ikke investeringsobjekt.  934 

Bærum Arbeiderparti vil: 935 

• opprette er et kommunalt boligbyggeselskap som skal tilby rimelige boliger på tvers 936 

av generasjoner  937 

• ha egne boligbyggeprosjekt for de under 35, på lik linje som vi har egne prosjekter for 938 

de over 65  939 

• utvikle leie-for-eie i Bærum  940 

• stille større krav til utbyggere hvor eksempelvis en andel av boligene som bygges skal 941 

bygges til fastpris eller forbeholdt unge/lavinntektsfamilier 942 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 943 

Innstilling vedtatt   944 
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RYKKINN OG KOLSÅS PARTIAVDELING  945 

 946 

Forslag 48 - Berger svømmehall må beholdes som folkebad i fremtiden.  947 

Bærum Arbeiderparti går inn for at Berger Svømmehall skal være betjent og åpent for 948 

betalende publikum på dag- og kveldstid på  ukedagene, samt lørdager også etter 949 

prøveperiodens slutt 30.06.2023.  950 

Det må arbeides for å gjenoppta tilbudet for utvalgte grupper som for eksempel 951 

innvandrerkvinner og pensjonister mfl.  952 

Om pandemien begrenser publikums tilgang til badet i prøveperioden, skal ikke det 953 

manglende tallgrunnlaget legges til grunn for beslutning om videre drift eller stenging av 954 

svømmehallen i 2023.  955 

Bærum arbeiderparti vil:  956 

• fortsette å arbeide for at Berger svømmehall skal beholdes som folkebad i fremtiden 957 

og ha tilbud til ulike grupper.   Dette er et meget viktig tilbud til befolkningen på 958 

Rykkinn.  Da må det være betjent slik at tilgjengeligheten blir god.   959 

Styrets innstilling: vedtas 960 

Innstilling vedtatt 961 

 962 

Forslag 49 - Fritidstilbud til Barn og Ungdom i Bærum 963 

Barn og unge i Bærum skal ha gode fritidstilbud med varierte aktiviteter som engasjerer de 964 

unge.  Fritidshusene og sentrene i Bærum er beregnet for barn og ungdom fra 10-18 år. F.eks. 965 

Rykkinn fritidshus har også utendørs nærmiljøpark med varierte aktivitetsmuligheter. Ved 966 

Marie Plahte har også et mangfold av aktiviteter, der BUA hvor man kan låne klær og utstyr 967 

til alle mulige aktiviteter ute og inne.   968 

Selv om det er planlagt at skolene i større grad skal tilby fritidstilbud etter skoletid, kan det 969 

vanskelig erstatte de etablerte tilbudene ved fritidshusene. Tilbudene bør utfylle hverandre, 970 

for behov og interesser vil variere med årstid og aldre. Arbeiderpartiet vil at tilbudene skal 971 

sikres ressurser til fortsatt god drift.   972 
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Noen områder må følges med mye oppmerksomhet i perioder når man observerer uønskede 973 

aktiviteter og problemer i ungdommenes nærmiljø.  Da kreves tverrfaglig samarbeid, og 974 

velfungerende fritidstilbud med regularitet og åpningstider som virkelig kan styrke og trygge 975 

tilbudene med varierte aktiviteter som fenger ungdommen.  976 

Bærum arbeiderparti vil:  977 

• fortsatt arbeide for trygge og gode tilbud ved fritidshusene slik at de som sliter med 978 

ressurser får nødvendig støtte så de kan møte barn og unge med kompetanse og 979 

aktiviteter som stimulerer til vennskap og samhold.  980 

Styrets innstilling: vedtas 981 

Innstilling vedatt 982 

 983 

Forslag 50 - Trafikksikkerhet ved bussholdeplassen Toppåsveien i 984 

Brynsveien, retning Rykkinn.  985 

Ved Brynsveien er det to skoler, Rosenvilde videregående skole og Hauger ungdomsskole. 986 

Mange elever bruker den brede gang- og sykkelveien langs Brynsveien for å komme til 987 

Toppåsveien bussholdeplass. De som skal til Rykkinn må krysse Brynsveien siden 988 

bussholdeplassen er på motsatt side av gangveien. De fleste elevene velger raskeste og 989 

korteste løsning og dropper å bruke fotgjengerfeltet ca 40 meter lenger fram ved Toppåsveien 990 

og bensinstasjonen. Brynsveien er en svært trafikkert vei og farlige situasjoner oppstår lett når 991 

gående krysser veien i rushtiden.  992 

En forlengelse av fortauet helt fram til bussholdeplassen, ville gi elevene en langt tryggere vei 993 

til bussen. Et sammenhengende fortau fra lyskrysset ved Høgåsveien og fram til bussen betyr 994 

at den tett trafikkerte Brynsveien kan krysses mye sikrere. Arbeiderpartiet i Bærum vil 995 

arbeide for større trafikksikkerhet.  Det foreslås at fortauet langs Brynsveien forlenges fram til 996 

bussholdeplassen. Eventuelt kan det anlegges en fotgjengerovergang til den aktuelle 997 

bussholdeplassen retning Rykkinn så elevene kan få en sikrere kryssing.  998 

Bærum Arbeiderparti vil: 999 
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• At elevenes trafikksikkerhet trygges mye bedre ved Toppåsveien bussholdeplass 1000 

retning Rykkinn.  Det kan gjøres ved å forlenge fortauet på venstre side så det går helt 1001 

fram til holdeplassen, eller ved å anlegge et fotgjengerfelt som bidrar til tryggere 1002 

kryssing av den trafikkerte Brynsveien nærmere den aktuelle bussholdeplassen. 1003 

Styrets innstilling: vedtas  1004 

Innstilling vedtatt 1005 

Forslag 51 - Bærum idrettspark - utredning mulighet for bandyhall   1006 

Rykkinn og Kolsås partiavdeling har mottatt forslag om at det bør bygges bandyhall i Bærum 1007 

idrettspark der kunstisbanen er. Planer er utarbeidet av en kompetent arbeidsgruppe. De 1008 

ønsker en nøktern hall som gir bedre tilbud til bandy og skøyteaktivitet.  En hall vil ikke være 1009 

værutsatt, noe som vil øke bruken og aktiviteten. Driftsform er tenkt som i dag, nemlig at 1010 

kommunen har ansvaret for finansiering, bygging og drift.  Klubbene er klare på at en ny hall 1011 

skal være et tillegg og supplement til eksisterende og planlagte prosjekter på kunstis.  En ny 1012 

bandyhall må innarbeides i temaplanen og anleggsplanen for idrett for årene 2023 – 2026 som 1013 

fremmes av Bærum idrettsråd til Bærum kommune.  Frist var 1.11.21, og denne saken er nok 1014 

sendt inn. Politisk behandling skjer når kommunen har vurdert innspillene fra BIR  med 1015 

anbefalte prioriteringer og kostnadsestimater.  I den videre utredningen må det tas hensyn til 1016 

konsekvenser for brukertid for uorganisert brukere som benytter kunstisbanen i dag, og 1017 

skolenes behov i gymtimene, samt sommeraktiviteter som bortfaller.  Saken fortjener en 1018 

nærmere utredning og vurdering på vanlig måte for større idrettsprosjekter der konsekvenser, 1019 

muligheter, og finansiering av kostnader må belyses.    1020 

Bandy er en idrett som er populær i Bærum og som kan tiltrekke seg enda flere barn og unge 1021 

ved bedre forhold og flere isflater.  Det er mange som liker skøytesport. Det er ønskelig at 1022 

Bærum Arbeiderparti engasjerer seg i saken og følger utviklingen.   1023 

Bærum Arbeiderparti vil:  1024 

• stille seg positive til videre utredning og vurdering av en enkel og nøktern bandyhall i 1025 

Bærum idrettspark. Saken diskuteres nærmere når anleggsplanen for idrett perioden 1026 

2023 – 2026 kommer til politisk behandling.   1027 

 Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 1028 

Innstilling vedtatt  1029 
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Forslag 52 - Nei til skyhøye strømpriser.    1030 

Arbeiderpartiet i Bærum er opptatt av både folk flest, industri og små og mellomstore 1031 

bedrifter. Vi er bekymret for hva som kan skje dersom vi får en fortsatt høy og delvis 1032 

uforutsigbar strømpris. Vi ønsker å støtte regjeringen i dens arbeid med å kompensere folk 1033 

flest for den høye strømprisen mange sliter med for tiden.  Regjeringens tiltakspakker er 1034 

nødvendige for at folk skal klare sine økonomiske forpliktelser.  Det er viktig at regjeringen 1035 

utreder og iverksetter varige tiltak som kan forhindre at Norge havner i denne situasjonen 1036 

igjen.  Strømpriser bør være mer forutsigbare og ha et nivå som er mulig å betjene for alle.  1037 

Bærum Arbeiderparti vil:  1038 

• be regjeringen iverksette tiltak for å kompensere for høye strømpriser, og få 1039 

innretninger som sørger for mer kontroll og regulering. 1040 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen  1041 

Innstilling vedtatt  1042 

                                                                                                                              1043 

Forslag 53 - Bedre kontroll med oppskyting av fyrverkeri    1044 

Hver nyttårsaften blir altfor mange personer skadet i forbindelse med privat oppskyting av 1045 

fyrverkeriet. 1. nyttårsdag i 2022 fikk vi høre på nyhetene at 10 personer var skadet. I tillegg 1046 

til personskader, lider også kjæledyr og andre dyr under denne oppskytingen, som gjerne 1047 

foregår fra ettermiddagen og til noe over midnatt. Brannfare er en tilleggsrisiko og 1048 

forsøplingen etter oppskytingen har heller ingen positiv effekt. Det er mange som synes 1049 

fyrverkeri er flott i forbindelse med feiringer og nyttårsaften, men de negative konsekvensene 1050 

er for store til at man fortsatt skal tillate privat oppskyting uten bedre kontroll. Alkohol og 1051 

fyrverkeri er ofte en dårlig blanding og fører til for mange skader. 1052 

  1053 

Bærum Arbeiderparti vil:  1054 

• foreslå at oppskyting av fyrverkeri på nyttårsaften kun skal foregå på 1055 

forhåndsgodkjente steder for oppskyting i regi av enten Bærum kommune eller 1056 

Velforeningen i området.  1057 

• At ved ønske om å bruke av fyrverkeri i private anledninger skal dette søkes om 1058 

særskilt til Bærum kommune.  1059 

  1060 
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Forslag ikke vedtatt av partiavdeling, men allikevel oversendt kommunepartiet. 1061 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 1062 

Innstilling vedtatt   1063 
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BÆRUM AUF  1064 

Forslag 54 - Rettferdig behandling for cystisk fibrose  1065 

Mange som sliter med cystisk fibrose har pustevansker, infeksjoner i lungene og et dårlig 1066 

næringsopptak. Behandlingene vi tilbyr for cystisk fibrose i Norge er kun å behandle 1067 

symptomene. Kaftrio derimot, er en behandling som kan korrigere årsaken til sykdommen og 1068 

bremse sykdomsutviklingen. Men denne behandlingen dekkes ikke i Norge, og koster 132 1069 

516 kr per pakke. Dette er vi pliktige til å gjøre noe med.   1070 

Vi er pliktige til å hjelpe til med å få kaftrio godkjent i Norge, ved å positivt innvirke statens 1071 

legemiddelverk og bestillerforum. Kaftrio er godkjent av EMA og er i bruk i blant annet 1072 

England og Danmark. EMA har godkjent slik behandling fordi de er en gruppe som ikke blir 1073 

møtt med hjelpen de trenger. Kaftrio ble sist avslått i Norge av bestillerforum fordi det var for 1074 

dyrt. Det er for dyrt for vanlige familier og. Noen går til og med så langt at de flytter til andre 1075 

land i EU, kun for å få kaftrio behandling. Slik kan vi ikke ha det. Hvis kaftrio blir godkjent i 1076 

Norge, vil det være enklere for de med cystisk fibrose å leve ett mer normalt liv, uten konstant 1077 

smerte og lidelse. Da blir de og møtt med helsehjelpen de trenger, fordi medisin skal ikke 1078 

være luksusbehandling. På den andre siden av dette kan man se på hvorfor vi ikke burde ta det 1079 

i bruk i Norge. Det koster 132 516 per pakke for 56 tabeletter, og blir dermed fort ekstremt 1080 

dyrt. Via apotek til enkeltpersoner for tiden er 2,8 millioner kroner i året. Eventuelle 1081 

konsekvenser av kaftrio er hodepine, mye slim, diare, nese og hals infeksjoner og noen ganger 1082 

utslett som kan bli alvorlige.  1083 

 1084 

Bærum Arbeiderparti vil: 1085 

• Støtte norsk forening for cystisk fibrose, spesielt i forhandling for godkjenning 1086 

• Positivt innvirke statens legemiddelverk og bestillerforum i forhandling 1087 

for godkjenning av kaftrio 1088 

• Sørge for at norske myndigheter gjør det de kan for å godkjenne kaftrio 1089 

• Sørge for at norske myndigheter dekker kostnader av kaftrio behandling når det blir 1090 

godkjent 1091 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 1092 

Innstilling vedtatt  1093 
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Forslag 55 - Billigere billetter på kollektivtransport 1094 

Atter en gang øker Ruter prisene på kollektivtransport i Oslo og Akershus. Prisene på billetter 1095 

har hatt en liten økning hvert år, men selv om prisen ikke øker veldig mye på enkeltbilletter 1096 

har den en passe stor prisvekst på månedsbillett og andre billettyper. Dette er noe 1097 

Arbeiderpartiet ikke bør akseptere. Hvis det er slik at Ruter ikke får nok penger fra 1098 

fylkeskommunen, synes jeg de heller bør se på andre økonomiske poster de kan redusere, 1099 

blant annet lederlønninger. I Ruter sin årsrapport for 2019 står det at direktørens grunnlønn 1100 

ble justert med 3% til 2.120.000 kroner. Hvorfor skal det aksepteres at ledere i selskaper som 1101 

er eid av det offentlige skal ha så høye lønninger? Samtidig er det viktig at man aktivt jobber 1102 

for å forbedre tilbudet over hele fylket ikke bare i områdene hvor det bor flest folk.  1103 

 1104 

Bærum Arbeiderparti vil:  1105 

• Reduserer billettprisene i fylket 1106 

• Forbedre kollektivtilbudet i fylket 1107 

Styrets innstilling: oversendes redaksjonskomiteen 1108 

Innstilling vedtatt   1109 
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REDAKSJONSKOMITEENS INNSTILLING 1110 

 1111 

Dokumentet følger samme struktur og rekkefølge for forslagene som i det opprinnelige 1112 

dokumentet med alle innkomne forslag.  1113 

 1114 

For forslag hvor komiteen innstiller uten endringer, er benevnelsen lik, eks. «Forslag 1». 1115 

 1116 

For forslag hvor komiteen har foretatt endringer, små eller store, presiseres dette ved at det er 1117 

et revidert forslag, eks. «Revidert forslag 5» 1118 

 1119 

I de tilfeller hvor komiteen har slått sammen to eller flere opprinnelige forslag benyttes 1120 

bokstavering i stedet for nummerering, eks «Nytt forslag A». I overskriften fremgår det 1121 

nummer på de ulike opprinnelige forslagene som er slått sammen. Disse nye forslagene med 1122 

bokstavbenevnelser er plassert der det første av de opprinnelige forslagene skulle komme. 1123 

Eksempelvis bygger nytt forslag A på opprinnelige forslag 2,3 og 55. Det er da plassert i 1124 

dokumentet der forslag 2 naturlig skulle være. 1125 

 1126 

Forslag 1 - Snødeponering på Bjerkejordet må opphøre 1127 

Å deponere snø på et jorde ved skolen hvor vannavrenningen følger bekken urenset ned i 1128 

Lomma må opphøre. BK har gitt seg selv dispensasjon på tross av negative uttalelser fra 1129 

Statsforvalter. 1130 

Bærum Arbeiderparti vil: 1131 

• At snødeponering på Bjerkejordet i Lommedalen må opphøre etter vintersesongen 1132 

2021‐22.  1133 

• Bærum Kommune må finne nytt miljøvennlig deponiområdet som også ligger 1134 

nærmere der hvor snøen hentes fra. 1135 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes kommunestyregruppa. 1136 

 1137 

Innstilling vedtatt 1138 

 1139 

Nytt forslag A – Kollektivtrafikk (tidl forslagene 2,3,55) 1140 

Skal vi sikre folk mer bevegelsesfrihet og begrense global oppvarming er vi avhengige av et 1141 

bedre og billigere kollektivtilbud for folk i Bærum. Det vil sikre at flere tar bussen, T-bane og 1142 
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tog, i stedet for egen bil. Det sparer klimaet for utslipp, er bra for kroppen, gir mindre lokal 1143 

forurensing og sikrere lokalveier.  1144 

 1145 

Bærum Arbeiderparti vil:  1146 

• Forbedre kollektivtilbudet i Bærum og fylket med flere avganger og linjer 1147 

• Sikre at hele Bærum inngår i sone 1. På lang sikt burde også Asker være i sone 1. 1148 

• Redusere prisene på kollektivt med minst 30% 1149 

• Alle busser skal være utslippsfrie innen 2025 1150 

 1151 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes fylkestingsgruppa i Arbeiderpartiet 1152 

 1153 

Innstilling vedtatt 1154 

 1155 

Revidert forslag 5 - Leksehjelp på skolen 1156 

Lekser er i dag en viktig del av utdanningen i Norge. Det gir mulighet for repetisjon og 1157 

forberedelser som er en viktig del av læringen. Samtidig kan lekser være et forstørrelsesglass 1158 

på ulikhet og forskjeller, om leksene i hovedsak gjøres hjemme. Ressurssterke foreldre følger i 1159 

større grad opp leksejobbing, kan ofte bidra med hjelp om det trengs og kjøpe private tjenester 1160 

for leksehjelp.  1161 

Arbeiderpartiet ønsker en bedre ordning for leksehjelp på skolen som tilbyr betydelig mer 1162 

oppfølging og veiledning. Dette sikrer både at de som trenger hjelpen mest faktisk får det, og 1163 

at man motvirker et voksende privat marked. I en slik ordning må man vurdere hvordan 1164 

studenter eller elever fra høyere klassetrinn kan bidra.  1165 

 1166 

Bærum Arbeiderparti vil: 1167 

• Gjøre det obligatorisk å tilby leksehjelp på skolen for alle elever i grunnskolen. 1168 

• Styrke leksehjelpsordningen betydelig, og vurdere hvordan eldre elever, studenter og 1169 

seniorer kan bidra. 1170 

• Vurdere andre virkemidler som kan sikre mer lik tilgang på hjelp med lekser og som 1171 

kan motvirke et økende privat marked. 1172 

 1173 
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Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes kommunestyregruppa, 1174 

programkomiteen i Bærum Arbeiderparti, Akershus Arbeiderparti, utdanningsfraksjonen på 1175 

Stortinget og kunnskapsministeren. 1176 

Innstilling vedtatt 1177 

 1178 

Revidert forslag 8 - Oksenøya Bruk for rekreasjon og fritid 1179 

I dag ligger Oksenøya Bruk som en stille krok av Fornebu. Oksenøya bruk er et særegent 1180 

område på Fornebu, som inneholder en del av Bærums historie. Området er en grønn lunge, 1181 

på det stadig mer utbygde Fornebulandet. Dette området burde fortsette å beholde sin 1182 

særegenhet, og imøtekomme innbyggernes ønske om å være et område for rekreasjon og 1183 

fritid. Området HB 570.2 er avsatt til kulturmiljø.  1184 

 1185 

Bærum Arbeiderparti vil:  1186 

• Jobbe for at Oksenøya Bruk, Fornebus mest særegne og naturintegrerte område 1187 

beholdes og utnyttes til rekreasjon og fritid. (Jfr kommunedelplanen 3 (KDP3) for 1188 

Fornebu, området H 570.2 bevaring kulturmiljø) 1189 

• At Bærum Kommune skal se på muligheten for å kjøpe/leie noen av de tomme 1190 

lokalene på Oksenøya Bruk for å brukes til kulturformål 1191 

 1192 

Redaksjonskomiteen innstilling: Vedtas og oversendes kommunestyregruppa og 1193 

programkomiteen i Bærum Arbeiderparti. 1194 

 1195 

Innstilling vedtatt 1196 

 1197 

Revidert forslag 9 - Forsering av Tårnet Senter 1198 

Bærum Arbeiderparti ser med bekymring på kommunens forslag om å utsette ferdigstillelse 1199 

av Tårnet Senter til 2027.  1200 

Tårnet Senter skal blant annet omfatte flerbrukshall, bibliotek og andre kontorfunksjoner, der 1201 

det også inngår møteplasser/lokaler til ulike formål. Dessuten skal Tårnet ungdomsskole være 1202 

tilgjengelig som lokalt samfunnshus/lokal møteplass for frivilligheten, kultur og idrett.  1203 

Det er et stort behov for flere møteplasser på Fornebu, Tårnet Senter vil være med å dekke 1204 

dette behovet. 1205 
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 1206 

Bærum Arbeiderparti vil: 1207 

• Jobbe for at Bærum kommunen forserer ferdigstilling av Tårnet senter på Fornebu. 1208 

• Jobbe for at det snarest etableres midlertidige lokaler til idrett, bibliotek og andre 1209 

kulturfunksjoner, der det også inngår møteplasser/lokaler til ulike formål. 1210 

•  At kommunen må se på flere mulige områder for å dekke behovet for permanente 1211 

kulturfunksjoner på Fornebu. 1212 

 1213 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes kommunestyregruppa og 1214 

programkomiteen i Bærum Arbeiderparti. 1215 

 1216 

Innstilling vedtatt 1217 

 1218 

Revidert forslag 11 - Bedre fagutdanning for voksne uten fullført utdanning og 1219 

minoritetsspråklige  1220 

For å oppnå god integrering er det viktig å ha en arbeidsplass å gå til.  Dessverre er det nesten 1221 

umulig å få fast jobb uten kompetanse.  Utdannelse og introduksjon til arbeidslivet er blant de 1222 

viktigste integreringstiltakene.  1223 

I region Nordfjord i Sogn og Fjordane har de siden 2013 benyttet en annen modell for 1224 

fagutdanning i voksen alder enn andre steder i landet, kjent som Gloppen-modellen. 1225 

Gloppenmodellen er en vekslingsmodell som kombinerer praksis og teori.  1226 

Nesten ¾ av deltakere har så langt fått fagbrev eller autorisasjon for fagutdanning. Dette er 1227 

høyere enn fullføringsgraden på yrkesfag i videregående skole. En av suksessfaktorene i 1228 

modellen er at det blir inngått avtale om praksisplass (som er en del av utdanninga de tre 1229 

første årene) og lærlingplass allerede fra eleven starter 1.skoledag. Løpet er individuelt 1230 

tilpasset, og det er tett oppfølging fra yrkeslærer, saksbehandler i NAV og flyktningetjenesten 1231 

i kommunen. Det er gode erfaringer med tilegning av norskkunnskaper gjennom praksis for 1232 

minoritetsspråklige.  Modellen kan også egne seg for registrerte arbeidssøkere og andre som 1233 

står tilmeldt NAV, voksne med voksenrett og ungdom som har brukt opp ungdomsretten på 1234 

videregående skole.   1235 

Det må også kunne trekkes lærdom fra «Ung i jobb» i Bærum og erfaringene som «Globale 1236 

Bærum» har høstet for å få folk ut i jobb og/eller utdanning.  Tverrfaglig samarbeid mellom 1237 

kommunen, Nav, yrkesopplæringen i fylket og bedrifter må utvikles videre for å lykkes.  1238 
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 1239 

Bærum Arbeiderparti vil at: 1240 

• det blir introdusert en fagutdanningsmodell i samarbeid mellom fylket og Bærum 1241 

inspirert av bl.a. Gloppen-modellen. 1242 

• i denne modellen skal det inngås avtale om praksisplass fra første skoledag slik at 1243 

praksis blir en fast del av utdanninga de tre første årene.  1244 

• det blir inngått avtale om lærlingplass fra første skoledag for alle deltakere så de er 1245 

sikret fullføring av utdanningsløpet 1246 

 1247 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes kommunestyregruppa, 1248 

programkomiteen i Bærum Arbeiderparti og fylkestingsgruppa. 1249 

 1250 

Innstilling vedtatt 1251 

 1252 

Nytt forslag B – Styrket arbeidsliv og medbestemmelse (tidl. Forslagene 12,18,20,21)  1253 

Et organisert arbeidsliv som gir mer makt til arbeiderne er det viktigste verktøyet vi har for 1254 

omfordeling, små forskjeller og trygge jobber til alle i Norge. Etter åtte år med borgerlig 1255 

regjering trengs tiltak som rydder opp i arbeidslivet og sikrer arbeiderne mer makt. 1256 

 1257 

Også i offentlig sektor er det store utfordringer med at medbestemmelsen undergraves og 1258 

omgås som følge av ledelsesmodeller som ikke er forankret i eller utviklet i norsk 1259 

forvaltningskultur. Denne utviklingen må stoppes ved at tillitsvalgte i offentlig sektor sikres 1260 

en naturlig rolle i styringsdialogen mellom forvaltningsnivåene og kan bidra til at 1261 

medarbeiderperspektivet ivaretas også på øverste nivå i ressursdialogen.  1262 

En måte å gjøre dette på er å sikre at arbeiderne større innflytelse i bedriftene de jobber i, både 1263 

gjennom mer eierskap og gjennom bedre bedriftsdemokrati. Nyere forskning viser at 1264 

tillitsvalgte i for liten grad involveres i bedriftenes aktiviteter, og når det skjer er ofte ikke 1265 

innflytelsen reell. Tillitsvalgte må sikres større innflytelse i selskapenes formelle og ledende 1266 

organer, som ledelse, styre og årsmøte. I tillegg til økt bedriftsdemokrati må det tilrettelegges 1267 

for styrking av samvirkeforetak, der arbeiderne eier og driver sin egen bedrift.  1268 

 1269 

Fagbevegelsen må styrkes og vi må bekjempe dem som jobber for å undergrave det 1270 

organiserte arbeidslivet. Derfor må vi øke insentivene for å bli med i en fagforening, kjempe 1271 
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imot moderne fagforeningsknusing og gi fagbevegelsen verktøy for flere medlemmer og 1272 

innflytelse. Det er også helt avgjørende at folk i Norge lærer om fagbevegelsens rolle, hvorfor 1273 

den er viktig for arbeidstakeres interesser og økonomien ellers, og hvordan man kan 1274 

organisere seg.  1275 

 1276 

 Bærum Arbeiderparti vil: 1277 

• At ansatte skal være representert i alle organ som påvirker deres arbeidshverdag, 1278 

inkludert bedriftens styre og konsern/bedriftsledelse der det er relevant 1279 

• At aksje- og allmennaksjeselskap med over 20 ansatte forpliktes til å ha 1280 

ansattrepresentasjon 1281 

• At pålagt ansatt-styrerepresentasjon i aksje- og allmennselskap med over 200 ansatte 1282 

økes fra 1/3 til 40% 1283 

• At franchisevirksomheter eller bedriftsgrupper bør regnes som konsern i loven. 1284 

• At pålagt ansatterepresentasjon i bedriftsforsamlingen økes fra 33% til minst 40%.  1285 

• Stimulere til opprettelse av samvirkeforetak for foretak som oppfyller krav om at 5 av 1286 

6 ansatte er fullverdige medlemmer og dermed medeiere 1287 

• At samvirkestatus vektlegges ved offentlige innkjøp. 1288 

• Forby bemanningsbransjen i Viken og Oslofjordsområdet, men sikre fleksibilitet ved 1289 

mulighet for leie mellom bedrifter med tariffavtale 1290 

• Slå hardt ned på undergraving av fagforeninger  1291 

• Gi økt plass i skolen til fagforeningenes historie og læren om den norske modellen 1292 

• Gjeninnføre åpne skattelister, uten varsling om noen ser på din skatteliste 1293 

• Øke kompetansen om forvaltningsledelse i offentlig virksomheter og gi 1294 

hovedtillitsvalgte en naturlig rolle i styringsdialogen mellom forvaltningsnivåene 1295 

 1296 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes Akershus Arbeiderparti, 1297 

arbeidsfraksjonen på Stortinget, arbeids- og sosialministeren og fagbevegelsen i Bærum 1298 

 1299 

Innstilling vedtatt 1300 

 1301 
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Nytt forslag C -Rettferdig skattepolitikk for vanlige folk (tidl forslagene 13,16,39) 1302 

I høst så vi begeistringen for regjeringens vedtatte budsjett, blant annet grunnet en mer 1303 

omfordelende politikk, spesielt gjennom skatt. Det er det god grunn til. Mer progressiv 1304 

skattepolitikk gjør det mulig å finansiere felles velferd og sikrer et mer rettferdig samfunn, all 1305 

tid ulikhetene øker og privatiseringen brer om seg. Når et offentlig utvalg nå vurderer hele 1306 

skattesystemet er det viktig at Arbeiderpartiet fortsetter arbeidet for et mer effektivt og 1307 

rettferdig skattesystem for vanlige folk. 1308 

 1309 

For det første må de rikeste skattlegges mer rettferdig, blant annet gjennom høyere 1310 

skattesatser, at kapitalinntekter skattlegges rettferdig og en grunnrenteskatt på våre 1311 

fellesnaturressurser. For det andre må skattebyrden lettes for vanlige folk. Dette kan gjøres 1312 

ved å heve bunnfradragene for inntekts- og formueskatten, og lette avgiftsbyrden. For det 1313 

tredje trengs det en storsatsing på kampen mot skatteplanlegging, skatteunndragelse, og 1314 

reduserte skattesatser. Dette krever et betydelig internasjonalt skattesamarbeid. Ved innføring 1315 

av en global minstesats på bedriftsbeskatning sommeren 2021 viste verden at det er mulig å få 1316 

til mye. Norge må bygge videre på dette initiativet og ta en ledende rolle. 1317 

 1318 

Bærum Arbeiderpartiet vil: 1319 

• Innføre en grunnrenteskatt på oppdrettsnæringen, inspirert av skatten på olje og 1320 

vannkraft. Inntekten skal deles mellom stat og kommune. 1321 

• Skatte inntekt og formue mer progressivt. Skattesatsene må reduseres for vanlige folk 1322 

og økes for de med mest 1323 

• Redusere avgiftstrykket 1324 

• Sikre at kapitalinntekt beskattes rettferdig. Derfor må fritaksmodellen gjennomgås. 1325 

• Styrke økokrim og finanstilsynet betydelig 1326 

• Innføre Skatteparadisavgift som treffer penger som blir sendt ut til land eller stater 1327 

som er kjent som skatteparadiser. 1328 

• Ha en storsatsing på internasjonalt samarbeid for mer utveksling av informasjon, økte 1329 

internasjonale minstesatser, beskatning av multinasjonale selskaper og kamp mot 1330 

skatteparadiser 1331 

• Stille krav om ingen tilknytning til skatteparadiser ved offentlige anskaffelser 1332 

• Styrke skatteetaten med mer ressurser 1333 

 1334 
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Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes Akershus Arbeiderparti, 1335 

finansfraksjonen og næringsfraksjonen på Stortinget, samt næringsministeren og politisk 1336 

ledelse i finansdepartementet. 1337 

 1338 

Innstilling vedtatt med stemmer 26-23-4 1339 

 1340 

Nytt forslag D - Utredning av kjernekraft i Norge (tidl forslagene 14,37) 1341 

Strømkrisen har gjort det klart at for å gjennomføre det grønne skiftet må energiproduksjonen 1342 

økes i hele Europa. I Norge krever det både oppgraderinger på eksisterende produksjon og 1343 

nye løsninger. Uten økt utbygging vil Norge kunne stå overfor et alvorlig kraftunderskudd 1344 

allerede i 2028, ifølge NVE. Kjernekraft har fordelen av å være regulerbar energikilde, som 1345 

vannkraft, uten å være væravhengig. I tillegg krever kjernekraft kun små naturinngrep og liten 1346 

ressursbruk sammenlignet med andre fornybare kilder. Andre land som Sverige og Finland tar 1347 

nå initiativ til nye og trygge utbygginger. Ca. 20% av energiproduksjon i USA og ca. 70% av 1348 

energiproduksjonen i Frankrike kommer fra kjernekraft, uten hendelser siden henholdsvis 1349 

1979 og 1980. Muligheten for trygg kjernekraftproduksjon i Norge burde utredes.  1350 

Til tross for mange gevinster må man også grundig vurdere ulempene. Selv om de nye 1351 

generasjonene med kjernekraft har høy sikkerhet og betydelig redusert risiko knyttet til 1352 

ulykker og utslipp, må dette også legges inn i en vurdering. Dessuten er det viktig å vurdere 1353 

spørsmål knyttet til pris, tidsbruk og om Norge bør bruke ressurser på denne teknologien.  1354 

 1355 

Vi vet i dag ikke om det er klokt eller ikke med utbygging av kjernekraft i Norge, men vi 1356 

trenger mer kraft i løpet av få år. Muligheten for trygg kjernekraftproduksjon i Norge bør 1357 

derfor utredes. 1358 

 1359 

Bærum Arbeiderparti vil: 1360 

• utrede Norges fremtidige energimiks, behov og utbygning, herunder kjernekraft 1361 

• styrke den nukleærfaglige kompetansen i Norge 1362 

 1363 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes Akershus Arbeiderparti, energi- og 1364 

miljøfraksjonen på Stortinget og olje- og energiministeren. 1365 

 1366 

Innstilling vedtatt 1367 
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 1368 

Nytt forslag E - Politisk styring over strøm (tidl forslagene 17,36,52) 1369 

Høye strømpriser skaper store problemer for den kraftkrevende industrien, glasskunstnere, 1370 

gartnerier, idrettsanlegg og dessverre, hindrer nyetablering av grønn industri i Norge 1371 

Alle land må ha nok kraft til egen befolkning og næringsliv. Strømprisene har økt dramatisk 1372 

de siste månedene, hvilket har medført at regjeringen har måttet komme med avdempende 1373 

tiltak og krisepakker.  De har redusert el-avgiften, økt bostøtten til de fattigste og innført en 1374 

kompensasjonsordning for strømpriser inntil videre. Dette er nødvendige tiltak for at folk skal 1375 

klare å betale strømregningen, men løser ikke problemene på sikt.  Regjeringen må utrede og 1376 

iverksette varige tiltak som kan forhindre at Norge havner i denne uønskede situasjonen igjen. 1377 

Strømpriser bør være mer forutsigbare og ha et nivå som er mulig å betjene for alle. Bærum 1378 

Arbeiderparti imøteser det forestående arbeidet til energikommisjonen som skal nedsettes.  1379 

Det er viktig å sikre konkurranseevnen til norsk næringsliv, og sikre velferd for folk flest.  1380 

Mange varige og ulike tiltak må derfor vurderes i det videre arbeidet til regjeringen.   1381 

 1382 

Bærum Arbeiderparti vil at: 1383 

• Den langsiktige strømproduksjonen skal styres etter nasjonalt fastsatte politiske mål 1384 

hvor også beredskapsperspektivet hensyntas.  1385 

•  Staten må gå inn for å regulere markedet bedre enn nå. Varige endringer må til og ha 1386 

gode innretninger som sikrer mer kontroll og regulering av strømmarkedet for å 1387 

stabilisere prisene. Forutsigbarhet er viktig.  1388 

• Prisene på strøm må være sosialt rettferdige og bidra til en fornuftig husholdering av 1389 

vår verdifulle, felles ressurs. Mest mulig like priser uavhengig av hvor en bor i landet 1390 

bør være et mål. 1391 

• Tiltak som strengere krav til magasinfylling, progressiv prising av overforbruk for 1392 

husholdninger med høyt strømforbruk og sterkere kontroll av eksporten vurderes. 1393 

• Investering i linjenettet for å fjerne flaskehalser vurderes for å utjevne prisene.  1394 

• Oppruste eksisterende vannkraftverk med nyere teknologi og bedre kapasitet så de kan 1395 

levere mer kraft. 1396 

 1397 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes Akershus Arbeiderparti, energi- og 1398 

miljøfraksjonen på Stortinget og olje- og energiministeren. 1399 

 1400 
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Innstilling vedtatt 1401 

 1402 

Revidert forslag 19 - Styrking av leietakeres borett 1403 

Stadig flere må leie med dagens boligmarked. Det er viktig at Arbeiderpartiet stiller opp for 1404 

de i samfunnet som ikke kan komme seg inn på boligmarkedet. ALLE grupper i samfunnet 1405 

har retten på et sted å bo, men i dag ligger maktbalansen langt i utleiers favør. Utleier kan 1406 

nekte flere samlivsformer da de ikke dekkes av diskrimineringsloven, blant annet kollektiv 1407 

som er en av de vanligste samlivsformene blant unge mennesker.  1408 

 1409 

Bærum Arbeiderparti vil: 1410 

• Oppdatere lovverket for å sikre at det ikke gjøres noen diskriminering basert på 1411 

leietakernes samlivsform  1412 

 1413 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes Akershus Arbeiderparti, 1414 

justisfraksjonen og kulturfraksjonen på Stortinget, samt  kultur- og likestillingsministeren. 1415 

 1416 

Innstilling vedtatt 1417 

 1418 

Revidert forslag 23 – Rusreform  1419 

Ruspolitikken i Norge har ikke hatt ønsket effekt. Kriminaliseringen har drevet folk inn i 1420 

kriminelle miljøer, og hindret dem i å få den hjelpen de trenger ved rusmisbruk. Det på tide å 1421 

iverksette den kunnskapen og forskningen som finnes rundt rusmidler og brukerdoser. 1422 

. Rusmidler eksisterer i samfunnet og det er like lett å bestille cannabis hjem på døren som det 1423 

er å bestille fra Foodora.  Vi kan ikke lukke øynene og late som at dette ikke skjer. 1424 

Denne vinteren har elever ved flere videregående skoler varslet om økt tilgang og bruk av 1425 

rusmidler i deres miljøer. Frykten for straff hindrer dem fra å ta kontakt og samarbeide med 1426 

politiet, noe som i verste fall kan føre til tap av liv.  1427 

Bærum Arbeiderpartiet imøteser regjeringens varslede arbeid med en ny rusreform. 1428 

 1429 

Bærum Arbeiderparti vil: 1430 

• Imøteser regjeringens arbeid med en ny rusreform der helsehjelp er det bærende 1431 

prinsipp. 1432 
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• Styrke bevilgningene til kommunens rusforebyggende arbeid og oppfølging av 1433 

rusavhengige. 1434 

 1435 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes Akershus Arbeiderparti, 1436 

helsefraksjonen på Stortinget og helse- og omsorgsministeren. 1437 

 1438 

Innstilling vedtatt mot 11 stemmer som ønsket originalt forslag 23 1439 

 1440 

Revidert forslag 24 - Grunnlovsfestet naturvern 1441 

Det har blitt luftet i Stortinget å åpne for bygging av kraftverk i vernede vassdrag. Dette må 1442 

stoppes før inngrepene gjøres. Selv å fjerne demninger og anleggsveier vil ikke være nok for å 1443 

restaurere naturen når man innser viktigheten av den.  1444 

Behovet for mer strøm betyr ikke at vi uten videre kan kutte inn på og gjøre irreversible 1445 

inngrep i vernet og sårbar natur. Fremtidens problemer må løses uten å ofre vernet natur, som 1446 

i tillegg til å ha egenverdi er viktig for folks fysiske og psykiske helse. Vi må vurdere andre 1447 

alternativer for å få dekket strømbehovet vårt.  1448 

 1449 

Bærum Arbeiderparti vil: 1450 

• Utrede grunnlovsfesting av vernede områder for å sikre dem bedre 1451 

• Kreve at hensyn til naturinngreps irreversibilitet blir prioritert når inngrep skal 1452 

vurderes. 1453 

• At alternativer til utbygging alltid skal gjennomføres før nye inngrep muliggjøres, som 1454 

for eksempel oppgradering av eksisterende kraftverk. 1455 

 1456 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes Akershus Arbeiderparti, energi- og 1457 

miljøfraksjonen på Stortinget og klima- og miljøministeren. 1458 

 1459 

Innstilling vedtatt 1460 

 1461 

Revidert forslag 25- En sammenhengende kyststi fra Sandvika til Fornebu 1462 

Bærum har en vakker og godt brukt kyststi som strekker seg fra Sandvika til Fornebu. 1463 

Dessverre er denne "kyststien" slett ikke langs kysten hele veien.  På grunn av privat 1464 
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utbygging og sperringer bryte   kyststien flere steder så man må gå gjennom trafikkerte gater 1465 

og boligområder. Dette må det gjøres noe med så tilgjengeligheten blir god.  1466 

Vår strandlinje trenger beskyttelse fra privat inngripen som ikke respekterer allemannsretten 1467 

og vil ha fellesarealer for seg selv. Bærums kyst trenger sterkere beskyttelse.  Det er 1468 

nødvendig å reversere inngrepene som er gjort, og åpne vakre områder for alle. 1469 

 1470 

Bærum Arbeiderparti vil arbeide for  1471 

• Utbygging av en sammenhengende kyststi fra Sandvika til Lysaker langs sjøen fri for 1472 

hindringer eller private forbud mot ferdsel.   1473 

 1474 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes kommunestyregruppa og 1475 

programkomiteen i Bærum Arbeiderparti. 1476 

 1477 

Innstilling vedtatt 1478 

 1479 

Revidert forslag 26 - Kampen mot lysforurensning 1480 

I det siste har vi sett en markant økt i bruken av utendørs belysning. Dette kommer i stor grad 1481 

av utviklingen av energieffektive LED-lys. Bruken har stort sett vært uregulert og baksiden 1482 

ved dette i form av lysforurensning er noe som må tas tak i.  1483 

Forskning viser at kunstig lys er skadelig for dyr og planter gjennom å forstyrre orientering og 1484 

døgnrytme. Kunstig lys har også negativ effekt på folks psykiske og fysiske helse. Dette er 1485 

fordi vi er tilpasset solen som lyskilde, og feil bruk av kunstig lys skaper søvnvansker og 1486 

depresjoner, som begge har blitt enorme helseproblemer i samfunnet vårt. Stjernehimmelen 1487 

er mindre synlig over hele landet, i flere av byene ser man knapt stjerner overhodet, på grunn 1488 

av lysforurensning. 1489 

Derfor er det viktig at Norge tar grep for å endre bruken vår av kunstig lys og redusere 1490 

skadene på folk og natur som lysene medfører. Flere byer i Europa har allerede hatt suksess 1491 

med for eksempel begrensninger av lys og bruk av andre lystyper.  1492 

 1493 

Bærum Arbeiderparti vil: 1494 

• Begrense bruk av lys i bygninger, idrettsanlegg og lignende når stedet ikke er i bruk. 1495 

• Begrense gatelys, fasadelys og belysning på vegger til det som er nødvendig for trygg 1496 

ferdsel for trafikanter og fotgjengere.  1497 
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 1498 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes kommunestyregruppa, 1499 

programkomiteen i Bærum Arbeiderparti, Akershus Arbeiderparti, energi- og miljøfraksjonen 1500 

på Stortinget og klima- og miljøministeren. 1501 

 1502 

Innstilling vedtatt 1503 

 1504 

Forslag 27 - Legalisering av cannabis og psykedelia 1505 

Forbudet mot cannabis og psykedelia har påført samfunnet mye lidelse gjennom å stemple 1506 

vanlige folk som kriminelle. Mangelen på et skille mellom bruk og misbruk har ført til en 1507 

uærlig debatt. Aktive brukere av psykedelia bruker det i gjennomsnitt en til to ganger i året, 1508 

og å kategorisere dette som misbruk har gjort diskusjonen rundt rusmidler svært unyansert. 1509 

Forbudet mot rusmidler har også hjulpet den kriminelle underverdenen der kyniske 1510 

organisasjoner og selgere tjener store summer, samt aktivt selger til og rekrutterer barn og 1511 

unge. Om vi vil stanse dette overgrepet mot unge må lette rusmidler selges regulert av det 1512 

offentlige, med strenge aldersgrenser og kvalitetssikring.  1513 

Tyskland, Malta og USA har allerede startet legaliseringsprosessen, og i land som Canada og 1514 

Nederland er det allerede lovlig. Krigen mot narkotika har påført folk store lidelser og kostet 1515 

ufattelige summer for samfunnet. Vi må innse det faktum at narkotika er og blir i samfunnet, 1516 

og ta kontrollen tilbake fra de kriminelle miljøene. 1517 

 1518 

Bærum Arbeiderparti vil: 1519 

• Legalisere Cannabis og psykedelia for bruk og hjemmedyrking. 1520 

• Regulere salg, produksjon og kvalitetssikring av rusmidlene på samme måte som 1521 

alkohol. 1522 

 1523 

Redaksjonskomiteens innstilling: Forslaget avvises. 1524 

 1525 

Innstilling vedtatt mot 5 stemmer 1526 

 1527 
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Revidert forslag 28 – Allmenn tilgang til Lommedalselven på Bærums Verk 1528 

Allemannsretten er en av de vakreste rettighetene vi har. Muligheten nordmenn til å gå tur og 1529 

bruke våre felles arealer er helt unikt. Denne rettigheten må vi alltid jobbe for.  1530 

Gjennom det historiske Bærums Verk renner Lommedalselven, også kalt Lomma. Denne 1531 

elven har hatt historisk signifikans for Bærum gjennom mange tiår med tømmerfløting. På 1532 

vestsiden av Lommedalselven, nederst på Bærums Verk er det satt opp et gjerde som 1533 

begrenser fri ferdsel langs denne elven.  1534 

Det at veien er privat tilsier ikke at den skal være utilgjengelig for vanlige folk. I henhold til 1535 

Friluftsloven vil kommunen måtte behandle forespørsler om å vurdere om veier er innmark 1536 

eller utmark.  1537 

 1538 

Bærum Arbeiderpartiet vil: 1539 

• Forespørre Bærum kommune om veien langs Lommedalselven på vestsiden av 1540 

Bærums Verk defineres som innmark eller utmark 1541 

• Jobbe for at gjerdet ved elven kan flyttes slik at den ikke begrenser ferdsel langs elven. 1542 

 1543 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes kommunestyregruppa. 1544 

 1545 

Innstilling vedtatt 1546 

Løftet forslag om å vedta originalt forslag 28 i tillegg falt mot 5 stemmer  1547 

 1548 

Revidert forslag 29 - Norske mødre og barn som sitter internert i Syria må hentes hjem. 1549 

Fremdeles sitter norske statsborgere internert i Al-Hol leiren i Syria. To av disse var bosatt i 1550 

vår kommune da de som svært unge lot seg forlede til å reise til Syria og slutte seg til IS/gifte 1551 

seg med IS-soldater.  1552 

Det er åpenbart at Norge handler i strid med en rekke av våre internasjonale forpliktelser, hvis 1553 

vi fortsatt lar mødre og barn bli sittende fast i Syria. Kurdiske selvstyremyndigheter har 1554 

gjentatte ganger bedt alle land om å hente hjem sine borgere. 1555 

Norge må stå ved sine rettslige og humanitære forpliktelser, slik våre naboland Danmark, 1556 

Sverige og Finland som allerede har hentet hjem sine statsborgere (både mødre og barn). 1557 

Flere humanitære organisasjoner har folk i området og vil kunne ta ansvar for denne 1558 

prosessen. Hva mødrene har gjort seg skyldige i vet vi ikke, men de bør stilles til ansvar i 1559 

norsk rett, og barna må ivaretas 1560 
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 1561 

Bærum Arbeiderparti vil: 1562 

• At Norge henter hjem sine statsborgere som sitter internert i Syria 1563 

• At internerte nordmenn som hentes hjem skal stilles til ansvar i norsk rett og barna må 1564 

ivaretas  1565 

 1566 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes Akershus Arbeiderparti, 1567 

utenriksfraksjonen på Stortinget og utenriksministeren. 1568 

 1569 

Innstilling vedtatt 1570 

 1571 

Nytt forslag F - Energi og natur (tidl forslagene 30,46) 1572 

Bærum Arbeiderparti er opptatt av økt energiutbygging i møte med elektrifisering og det 1573 

grønne skifte. Regjeringen må lage en samlet plan for utbygging av norsk vannkraft, 1574 

vindkraft, solkraft og andre mulige energikilder, også kilder vi ikke har brukt før. Dette er 1575 

avgjørende for å sikre nok ren kraft i møte med fremtiden. 1576 

 1577 

Det økende behovet for mer kraft må balanseres med hensynet til naturen. Derfor bør ikke 1578 

bare kostnader, men arealkrav og naturinngrep være en viktig del av vurderingen. For 1579 

eksempel burde man prioritere oppgradering av eksisterende vannkraftverk. Dessuten er det 1580 

avgjørende at utbygging av ny kraft og infrastruktur respekterer vern av norsk natur og 1581 

vassdrag. 1582 

 1583 

 1584 

Bærum Arbeiderparti vil: 1585 

• At det lages en helhetlig plan for norsk vannkraft, vindkraft, solkraft og andre 1586 

energikilder som sikrer nok kraft i møte med elektrifisering og det grønne skiftet 1587 

• At utbygging av ny kraft og infrastruktur respekterer vern av norsk natur og vassdrag. 1588 

 1589 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes Akershus Arbeiderparti, energi- og 1590 

miljøfraksjonen på Stortinget, olje- og energiministeren og klima- og miljøministeren. 1591 

 1592 

Innstilling vedtatt 1593 
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Revidert forslag 31 - Bærum for bærekraftsmålene  1594 

Til tross for å være et lite land, har Norge et stort internasjonalt ansvar for bærekraftig 1595 

utvikling. Både som en rik nasjon, men også som en nasjon som historisk har bidratt 1596 

uforholdsmessig mye til å møte internasjonale utfordringer, som miljøutfordringene og 1597 

utvikling. Derfor er det avgjørende at vi tar en ledende rolle i arbeidet med FNs 1598 

bærekraftsmål, både lokalt, nasjonalt og internasjonalt. 1599 

 1600 

Bærum Arbeiderparti vil: 1601 

• Sikre at rammebetingelser for kommunale og nasjonale innkjøp bygger opp under 1602 

bærekraftsmålene 1603 

• Sikre at bærekraftsmålene innarbeides i handelsavtaler, har lik binding som de 1604 

økonomiske avtalene, og at eventuelle brudd utløser sanksjoner. 1605 

• Sikre at arbeidet med bærekraftsmålene er en integrert del av arbeidet i Bærum 1606 

kommune 1607 

 1608 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes kommunestyregruppa, 1609 

programkomiteen i Bærum Arbeiderparti, Akershus Arbeiderparti, næringsfraksjonen på 1610 

Stortinget og næringsministeren. 1611 

 1612 

Innstilling Vedtatt 1613 

 1614 

Revidert forslag 34 – Opplæring i livredning  1615 

I Rogaland tilbys kurs i førstehjelp på spedbarn til alle som ønsker det. Det er et veldig 1616 

populært kurs som det pleier å være lang venteliste. Kurset driftes av brannvesenet, og koster 1617 

ikke noe utover lønnskostnader til den inspektøren som holder kurset. I Rogaland er kurset er 1618 

gratis og gjennomføres ca. 4 ganger årlig. Kurset setter foreldre i stand til å handle riktig når 1619 

spedbarnet deres opplever pustevansker, og har reddet liv. I Bærum må foreldre og 1620 

besteforeldre nøye seg med å betale 6000 kr for samme opplæring privat. Det gjenspeiler ikke 1621 

den sikkerheten og tryggheten som både barn og voksne fortjener i kommunen vår.  1622 

  1623 

Bærum arbeiderparti vil:  1624 

• Innføre gratis kurs i hjerte-lunge-redning på spedbarn og promotere disse ved alle 1625 

helsestasjoner i Bærum  1626 
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 1627 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes kommunestyregruppa og 1628 

programkomiteen i Bærum Arbeiderparti. 1629 

 1630 

Innstilling Vedtatt 1631 

 1632 

Revidert forslag 35 - Korona-pass  1633 

De siste to årene har vist at intensivplasser på sykehusene er en mangelvare, og de gjentatte, 1634 

inngripende smittevernstiltakene vi har hatt de siste årene har mest av alt vært ment å redusere 1635 

sykehusinnleggelser for å ikke sprenge kapasiteten. Tiltakene har en høy pris for mange, 1636 

særlig for dem som må stenge ned restauranter og hoteller, og kultur- og 1637 

underholdningstilbud. Dette har medført store økonomiske tap for bedriftene og gitt alvorlige 1638 

følger for de ansatte, med permitteringer og oppsigelser. I andre land har bruk av koronapass 1639 

bidratt til å redusere omfanget av nedstenging. Tiltaket er dessuten positivt ved at flere 1640 

motiveres til å vaksinere seg, noe som igjen fører til færre sykehusinnleggelser og mindre 1641 

død. Det er imidlertid viktig at begrunnelsen for en eventuell innføring av korona-pass ikke 1642 

bidrar til polarisering, og at det i det enkelte tilfelle vurderes som et effektivt virkemiddel i 1643 

henhold til smittevernloven. 1644 

 1645 

Bærum Arbeiderparti vil 1646 

• at bruk av koronapass vurderes dersom det kan bidra til unngå overbelastning av 1647 

helsetjenesten. 1648 

 1649 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes Akershus Arbeiderparti, 1650 

helsefraksjonen på Stortinget og helse- og omsorgsministeren 1651 

 1652 

Innstilling Vedtatt mot 17 stemmer 1653 

 1654 

Revidert forslag 38 - Husholdningsavfall  1655 

I Bærum sorterer hver husholdning søppel i kategoriene papp og papir, plast, matavfall og 1656 

restavfall.  Matavfallet pakkes i egne grønne plastposer, før det plasseres i eget rom i 1657 

avfallsdunken, som også har et rom for restavfall.  Alt avfallet, bortsett fra plast, hentes hver 1658 
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14. dag.  Det fungerer greit for papp og papir, men ikke for matavfall og restavfall.  I 1659 

sommerhalvåret er temperaturen for høy til at matavfall kan ligge i 14 dager, selv om det er 1660 

pakket i flere lag plast. En stank av forråtnelse preger boligområder i Bærum på fine 1661 

sommerdager.  Særlig ille er det der avfallsdunker fra flere husholdninger står samlet. Det 1662 

burde ikke være slik at man må sjekke dato for søppeltømming, før man eventuelt serverer 1663 

fisk eller reker i sommerhalvåret.  Det er heller ikke energimessig bærekraftig å be folk 1664 

oppbevare fisk- og rekeavfall i fryseren fram til dagen for avfallshenting.  1665 

 1666 

Bærum Arbeiderparti vil: 1667 

• at det utredes og iverksettes bedre rutiner for håndtering /henting av 1668 

husholdningsavfall.  1669 

 1670 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes kommunestyregruppa og 1671 

programkomiteen i Bærum Arbeiderparti. 1672 

 1673 

Innstilling Vedtatt 1674 

 1675 

Revidert forslag 42 - Advarsels- og innholdsmerking av alkoholholdig drikk 1676 

Våren 2021 ble en ny nasjonal alkoholstrategi (2021-2025) lansert. En av 1677 

hovedprioriteringene i strategien er å styrke kunnskapen og kompetansen om alkohol både i 1678 

befolkningen og blant helsepersonell. Et av tiltakene i alkoholstrategien som skal bidra til økt 1679 

kunnskap i befolkningen, er å starte en prosess for å innføre krav til advarselsmerking og 1680 

innholdsmerking på alkoholholdig drikk i Norge. 1681 

WHO har i flere sammenhenger anbefalt advarselsmerking på alkoholholdig drikk som et 1682 

tiltak som kan gi informasjon og økt kunnskap til forbrukere for å forebygge og redusere 1683 

skadevirkninger. 1684 

Ulike undersøkelser viser at kunnskapen i befolkningen om helseskader ved bruk av alkohol, 1685 

selv i små mengder, er lav. Alkoholbruk er imidlertid en av de viktigste risikofaktorene for tap 1686 

av friske leveår i befolkningen, og medfører også kostnader for andre enn brukeren selv. 1687 

Eksempler er kostnader for behandling av sykdom og skader, i rettsvesenet, hjelpeapparatet 1688 

og arbeidslivet. I tillegg kommer menneskelige kostnader knyttet til omsorgssvikt, frykt, 1689 

ulykker, vold og annen type rusrelatert kriminalitet, fosterskader og andre tredjepartsskader. 1690 

Den tiendedelen av befolkningen som drikker mest, konsumerer om lag halvparten av det 1691 
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samlete alkoholforbruket. Risikoen for sykdom øker med gjennomsnittlig alkoholinntak, og 1692 

selv et lavt alkoholinntak innebærer en viss risiko for alkoholrelatert sykdom eller skade. 1693 

Derfor er alkoholreguleringene begrunnet i et folkehelseperspektiv. 1694 

Det er rimelig at et nytelsesmiddel som bidrar tungt til ulike helse- og samfunnsmessige 1695 

skader merkes med advarsel om skadelig bruk, og at slike varer innholdsmerkes i likhet med 1696 

andre nærings- og nytelsesmidler. 1697 

 1698 

Bærum Arbeiderparti vil: 1699 

• foreslå at det settes i gang arbeid med å utrede innføring av innholds- og 1700 

advarselsmerking på alkoholholdig drikke i Norge. 1701 

 1702 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes Akershus Arbeiderparti, 1703 

helsefraksjonen på Stortinget og helse- og omsorgsministeren. 1704 

 1705 

Innstilling Vedtatt mot 3 stemmer  1706 

 1707 

Forslag 44 - En trygg alderdom i Bærum 1708 

Arbeiderpartiet vil være garantisten for at det skal være trygt å eldes i Bærum. Det er 1709 

fellesskapets ansvar å sikre velferden gjennom hele livsløpet. Når helsa svikter skal du være 1710 

trygg på at du blir tatt vare på og får den hjelpen du trenger uavhengig av lommebok. 1711 

Denne tryggheten er i dag truet. Tjenestene er allerede på «strekk». Terskelen for å få bistand 1712 

er økende. Det åpner for et todelt helsevesen med private tilbydere til de som har råd. Høstens 1713 

forslag fra kommunedirektøren om ytterligere kutt i bemanningen innen helse- og omsorg og 1714 

forskyvning i sykehjemsutbygging står i grell kontrast til behovene. Kvaliteten i tjenestene er 1715 

truet ved at det store flertallet av helsefagarbeidere bare tilbys deltidsstillinger. I 1716 

hjemmesykepleien står nær en av fem sykepleierstillinger ubesatt. Egenandelen på 1717 

trygghetsalarmer er høy. Bærum ligger i nedre del av landets kommuner når det gjelder 1718 

kvalitet i eldreomsorgen. Det kan ikke Arbeiderpartiet akseptere. 1719 

 1720 

Bærum Arbeiderpartiet vil: 1721 

• Styrke hjemmetjenesten for å gjøre det best mulig å bo hjemme så lenge man kan og 1722 

ønsker det. Investere i tilrettelagt velferdsteknologi, slik som trygghetsalarm og GPS-1723 

sporing. 1724 
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• Gjennomføre en tillitsreform, der ansvaret for eldre på sykehjem og i hjemmetjenesten 1725 

ivaretas av mindre, faste team, der brukerne får påvirke tilbudet mer, og der 1726 

eldreomsorgen styres etter kvalitetskrav istedenfor stoppeklokke.  1727 

• Ha en opptrappingsplan for bemanning i eldreomsorgen, satse på ansattes kompetanse 1728 

og på heltid som normen i helse- og omsorgssektoren. 1729 

• Sørge for tilstrekkelig med sykehjemsplasser og heldøgns omsorgsplasser for de som 1730 

trenger det. 1731 

• Opprette egne tverrfaglige team til å følge opp kvaliteten i omsorgstjenestene. 1732 

• Motvirke ensomhet og styrke det psykiske helsetilbudet for eldre, både for 1733 

hjemmeboende og de som bor på sykehjem eller i omsorgsbolig.  1734 

• Sørge for at det blir satt inn tiltak for de som opplever et digitalt utenforskap, slik som 1735 

digital trening for seniorer eller tilrettelagt teknologi. 1736 

• Styrke seniorsentrene i kommunen. 1737 

• Styrke samarbeidet med ideelle aktører og frivillige i eldreomsorgen. 1738 

 1739 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes kommunestyregruppa og 1740 

programkomiteen i Bærum Arbeiderparti. 1741 

 1742 

Innstilling Vedtatt 1743 

 1744 

Revidert forslag 47– Boliger til alle i et utfordrende boligmarked 1745 

Bolig er – ved siden av arbeid, utdanning og helse – det viktigste for folks velferd. Bærum 1746 

kommune trenger boliger for alle aldre, yrkesgrupper, livssituasjoner og økonomi.  Det skal 1747 

være mulig for folk med vanlig økonomi å kjøpe bolig i Bærum. Vi er i ferd med å få et 1748 

klasseskille i landet vårt, der vi har de som er på boligmarkedet og de som står utenfor.  I 1749 

Bærum kommune og i vår region har vi opplevd en spesielt kraftig prisvekst de siste årene. 1750 

De som eier egen bolig får ta del i den store veksten, mens de som står utenfor kommer stadig 1751 

lenger unna drømmen om å eie egen bolig.  1752 

Bærum kommune har en av de høyeste boligprisene i landet og tall fra sykepleierindeksen 1753 

viser at en singelhusholdning med kr 575 000 i årsinntekt kun har råd til rundt 2% av boligene 1754 

som er for salg i kommunen. Vanlig folk med vanlige jobber har snart ikke lenger råd til å 1755 

bosette seg i kommunen vår. Det er et problem vi vil gjøre noe med.  Bærum Arbeiderparti 1756 

mener at boliger skal være hjem, ikke investeringsobjekt.  Mange unge starter sin 1757 
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boligkarriere som leietakere.  Stiftelsen utleieboliger for ungdom har vært og er et godt tiltak.  1758 

Bærum kommune har utleieboliger for ungdom på Fornebu også til lave priser.  Kommunen 1759 

har utleieboliger innen omsorg- og velferdsområdet som hjelper mange, både unge, gamle og 1760 

familier.  Det er viktig at alle muligheter utnyttes for gode boligtilbud til ulike behov  1761 

 1762 

Bærum Arbeiderparti vil: 1763 

• Fortsette arbeidet med å gjenreise kommunal boligpolitikk for å realisere rimelige 1764 

boliger på tvers av generasjoner og at kommunen blir en  hovedaktør i markedet for 1765 

rimelige boliger. 1766 

• At kommunen kjøper tomter og deltar i utviklingen med gode utbyggingsavtaler som 1767 

sikrer kommunen rettigheter. 1768 

• Det settes årlige mål for andelen rimelige boliger.  1769 

• Ha egne boligbyggeprosjekt for de under 35, på lik linje som prosjektene for de over 1770 

65 år. 1771 

• Øke antall boliger for nøkkelpersonell i kommunen og yngre førstegangs kjøpere.  1772 

• Fortsatt utvikle leie-til -eie i Bærum så flere etter hvert kan eie egen bolig.  Jfr 1773 

Husbankens regler og tilbud fra boligaktører.  1774 

• Stille større krav til utbyggere hvor eksempelvis en andel av boligene som skal bygges 1775 

til fastpris eller forbeholdes unge/lavinntektsfamilier, samt ulike størrelser på boligene.    1776 

• Ha godt samarbeid med utbyggere og stille nødvendige krav for å oppnå så rimelige 1777 

boliger som mulig.   1778 

• Kommunen må ha en stor låneramme for startlån fra Husbanken til 1779 

førstegangsetablerere.   1780 

 1781 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes kommunestyregruppa og 1782 

programkomiteen i Bærum Arbeiderparti. 1783 

 1784 

Innstilling Vedtatt 1785 

 1786 

Forslag 51 - Bærum idrettspark - utredning mulighet for bandyhall   1787 

Rykkinn og Kolsås partiavdeling har mottatt forslag om at det bør bygges bandyhall i Bærum 1788 

idrettspark der kunstisbanen er. Planer er utarbeidet av en kompetent arbeidsgruppe. De 1789 

ønsker en nøktern hall som gir bedre tilbud til bandy og skøyteaktivitet.  En hall vil ikke være 1790 
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værutsatt, noe som vil øke bruken og aktiviteten. Driftsform er tenkt som i dag, nemlig at 1791 

kommunen har ansvaret for finansiering, bygging og drift.  Klubbene er klare på at en ny hall 1792 

skal være et tillegg og supplement til eksisterende og planlagte prosjekter på kunstis.  En ny 1793 

bandyhall må innarbeides i temaplanen og anleggsplanen for idrett for årene 2023 – 2026 som 1794 

fremmes av Bærum idrettsråd til Bærum kommune.  Frist var 1.11.21, og denne saken er nok 1795 

sendt inn. Politisk behandling skjer når kommunen har vurdert innspillene fra BIR  med 1796 

anbefalte prioriteringer og kostnadsestimater.  I den videre utredningen må det tas hensyn til 1797 

konsekvenser for brukertid for uorganisert brukere som benytter kunstisbanen i dag, og 1798 

skolenes behov i gymtimene, samt sommeraktiviteter som bortfaller.  Saken fortjener en 1799 

nærmere utredning og vurdering på vanlig måte for større idrettsprosjekter der konsekvenser, 1800 

muligheter, og finansiering av kostnader må belyses.    1801 

Bandy er en idrett som er populær i Bærum og som kan tiltrekke seg enda flere barn og unge 1802 

ved bedre forhold og flere isflater.  Det er mange som liker skøytesport. Det er ønskelig at 1803 

Bærum Arbeiderparti engasjerer seg i saken og følger utviklingen.   1804 

 1805 

Bærum Arbeiderparti vil:  1806 

• stille seg positive til videre utredning og vurdering av en enkel og nøktern bandyhall i 1807 

Bærum idrettspark. Saken diskuteres nærmere når anleggsplanen for idrett perioden 1808 

2023 – 2026 kommer til politisk behandling.   1809 

 1810 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes kommunestyregruppa og 1811 

programkomiteen i Bærum Arbeiderparti. 1812 

  1813 

Innstilling Vedtatt 1814 

 1815 

Forslag 53 - Bedre kontroll med oppskyting av fyrverkeri    1816 

Hver nyttårsaften blir altfor mange personer skadet i forbindelse med privat oppskyting av 1817 

fyrverkeriet. 1. nyttårsdag i 2022 fikk vi høre på nyhetene at 10 personer var skadet. I tillegg 1818 

til personskader, lider også kjæledyr og andre dyr under denne oppskytingen, som gjerne 1819 

foregår fra ettermiddagen og til noe over midnatt. Brannfare er en tilleggsrisiko og 1820 

forsøplingen etter oppskytingen har heller ingen positiv effekt. Det er mange som synes 1821 

fyrverkeri er flott i forbindelse med feiringer og nyttårsaften, men de negative konsekvensene 1822 
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er for store til at man fortsatt skal tillate privat oppskyting uten bedre kontroll. Alkohol og 1823 

fyrverkeri er ofte en dårlig blanding og fører til for mange skader. 1824 

  1825 

Bærum Arbeiderparti vil:  1826 

• foreslå at oppskyting av fyrverkeri på nyttårsaften kun skal foregå på 1827 

forhåndsgodkjente steder for oppskyting i regi av enten Bærum kommune eller 1828 

Velforeningen i området.  1829 

• At ved ønske om å bruke av fyrverkeri i private anledninger skal dette søkes om 1830 

særskilt til Bærum kommune.  1831 

  1832 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes kommunestyregruppa og 1833 

programkomiteen i Bærum Arbeiderparti 1834 

 1835 

Innstilling Vedtatt mot 6 stemmer 1836 

 1837 

Revidert forslag 54 - Rettferdig behandling for cystisk fibrose  1838 

Mange som sliter med cystisk fibrose har pustevansker, infeksjoner i lungene og et dårlig 1839 

næringsopptak. Behandlingene vi tilbyr for cystisk fibrose i Norge er kun symptomdempende. 1840 

Medikamentet Kaftrio derimot, er en behandling som retter seg mot årsaken til sykdommen 1841 

og bremser sykdomsutviklingen. Med Kaftrio får pasienter med cystisk fibrose mulighet til å 1842 

leve et mer normalt liv uten konstante plager og med gode leveutsikter.  1843 

Behandlingen dekkes per i dag ikke i Norge av det offentlige. Begrunnelsen er kostnader. 1844 

Dette er vi pliktige til å gjøre noe med.   1845 

Kaftrio er godkjent av det Europeiske Legemiddelbyrået (EMA) og er i bruk i flere land, 1846 

deriblant Danmark og England. Vanlige norske familier har ikke mulighet til selv å finansiere 1847 

denne behandlingen. Noen går så langt at de flytter til et land hvor behandlingen dekkes for å 1848 

få tilgang til den. Cystisk fibrosepasienter må nå få tilgang på god behandling i Norge. Det 1849 

skal ikke være størrelsen på lommeboka som avgjør om du kan få effektiv hjelp med 1850 

sykdommen din. 1851 

 1852 

Bærum Arbeiderparti vil: 1853 

• Støtte Norsk forening for cystisk fibrose i deres arbeid med å få godkjent Kaftrio til 1854 

bruk overfor pasienter i Norge dekket av folketrygden.  1855 
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 1856 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes Akershus Arbeiderparti, 1857 

helsefraksjonen på Stortinget og helse- og omsorgsministeren 1858 

 1859 

Innstilling Vedtatt mot 8 stemmer 1860 

 1861 

NYE SAKER TIL REDAKSJONSKOMITEEN 1862 

 1863 

Forslag 10 - Krav om anstendig arbeidsforhold for skjenkebevilling.  1864 

Flere kommuner har de siste årene vedtatt å stille krav om å følge allmenngjort tariff for 1865 

skjenkebevillingen, sterkt støttet av Fellesforbundet og andre fagforeninger. Statsforvalteren i 1866 

Agder konkluderte i februar 2021 med at denne typen vedtak er ulovlig under argumentasjon 1867 

at de ikke oppfyller saklighetskravet i alkoholloven om å begrense tilgjengelighet og 1868 

skadevirkninger av alkohol. Arbeiderpartiet må stå på arbeidernes og lokaldemokratiets side. 1869 

En anstendig arbeidsgiver er en ansvarlig arbeidsgiver som i større grad kan stoles på til å 1870 

forvalte ansvaret en skjenkebevilling er. Vi må gi kommunen og lokaldemokratiet de verktøy 1871 

de trenger til å rydde opp i eget uteliv og ta kampen mot sosial dumping.  1872 

 1873 

Bærum Arbeiderparti vil:   1874 

• At storting og regjering stadfester at anstendige arbeidsforhold er gyldig krav å stille 1875 

for skjenkebevilling  1876 

 1877 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes Akershus Arbeiderparti, 1878 

arbeidsfraksjonen på Stortinget og arbeids- og sosialministeren  1879 

 1880 

Innstilling Vedtatt mot 13 stemmer for alternativ formulering av kulepunkt 1881 

 1882 

Forslag 22 - Kampen mot digitalt løsarbeid 1883 

Over de senere årene har vi sett en fremvekst av apper som fremmer systematisk  løsarbeid og 1884 

tvinger medarbeidere til ufrivillig å bli selvstendig næringsdrivende. Det er viktig for å bevare 1885 

den norske modellen at rollene som arbeidsgivere og arbeidstakere tydeliggjøres i slike 1886 

situasjoner slik at tradisjonelle ansettelsesforhold er hovedregelen. Hovedregelen i 1887 
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arbeidslivet skal være hele faste stillinger og ordnede forhold. Den kampen som 1888 

plattformsmedarbeiderne gjennomførte i selskapet Foodora viser at det er mulig å få på plass 1889 

ordnede forhold for plattformsarbeidere. Selskaper som benytter apper som fremmer arbeid 1890 

uten kontrakt gjennom bl.a. såkalte “partnerskap” er eksempler på det motsatte, som Staffers, 1891 

338 Wolt og Uber.  1892 

Bærum Arbeiderparti vil:   1893 

• Forby bedrifter som legger opp til, eller promoterer, systematisk løsarbeid uten 1894 

ryddige arbeidsforhold.  1895 

• Bidra til at rettsvernet for plattformsarbeidere styrkes ved at ordinære 1896 

ansettelsesforhold skal være hovedregelen. 1897 

 1898 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes Akershus Arbeiderparti, 1899 

arbeidsfraksjonen på Stortinget, arbeids- og sosialministeren og fagbevegelsen i Bærum 1900 

 1901 

Innstilling vedtatt 1902 

 1903 


